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Sylwester z grupą VOXU nas
przeczytasz:

Wigilijne spotkania, kiermasze, wspólne kolędowanie i św. Mikołaj już od dwóch tygodni wprowadzają nas w świąteczny 
nastrój. Chcielibyśmy aby udzielił się on naszym czytelnikom, więc zapraszamy do lektury
Na zdjęciu dziecięcy zespół pieśni i tańca ludowego „Folklorek”

 strona 24

Wesołych świąt!

Park Chopina zaprasza Będzie 150 paczek, albo i więcej
Zakończył się podsta-
wowy, wart 2,1 mln zł, 
zakres prac renowacyj-
nych w parku Chopina 
u zbiegu ulic Traugutta 
i Warszawskiej. W 
piątek 14 grudnia 
zniknęły barierki 
zabezpieczające teren 
inwestycji i od tego 
momentu z odnowionej 
przestrzeni mogą 
korzystać mieszkańcy

W naszą akcję 
„Paczka do Paczki” 
od lat włącza się 
szkoła muzyczna. 
Jej uczniowie sami 
pieką pierniczki, 
kolędują, zachęca-
jąc w ten sposób 
gości koncertów 
do wrzucenia 
datków do puszek. 
Podczas kwesty 
w ostatni weekend 
zebrali 1250 zł
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Z PIERWSZEJ RĘKI

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 

46 862-77-59
Muzeum Ziemi 

Sochaczewskiej 

i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

PEC 

46 862-92-00, 

telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 

energetyczne 

991
Pogotowie gazowe 

(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 

999
Policja 

997, 46 863-72-00
PKP 

19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 

791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 

502-156-186

Starostwo Powiatowe 

46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 

191-91
Taxi 

46 862-28-42
USC 

46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 

46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 

604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699

Podnieś rękę Boże Dziecię, 
błogosław ojczyznę miłą!

Życzę, by w czasie Bożego 
Narodzenia za drzwiami naszych

domów zostały wszystkie troski 
i kłopoty dnia codziennego.

Niech Boża Dziecina znajdzie u nas 
dużo miejsca dla siebie.

Niech błogosławi naszym rodzinom, 
naszej ojczyźnie i wszystkim Polakom
- przeżywającym radość z 100. rocznicy 

odzyskania niepodległości -
na cały nowy 2019 rok.

Maciej Małecki
Poseł na Sejm RP

Na święta Bożego Narodzenia 
oraz na nadchodzący Nowy Rok 

mieszkańcom Sochaczewa pragniemy 
złożyć z serca płynące 

życzenia Błogosławieństwa Bożego, 
by Chrystus obdarzał wszystkich 

miłością, pokojem i swym miłosierdziem.

Życzymy sukcesów, dobroci od ludzi, 
radości, wzajemnej życzliwości, 

satysfakcji z dokonań zawodowych. 
Niech przy świątecznym stole 

nie zabraknie ciepła rodzinnej atmosfery, 
a nadchodzący 2019 rok obfituje tylko 

w pomyślne wydarzenia.

Burmistrz 
Sochaczewa
Piotr Osiecki

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Prace budowlane na dział-
ce po byłej mleczarni przy 
ul. Traugutta prowadzi fi r-
ma Budrem z Ostrowa Wiel-
kopolskiego. Jak się okaza-
ło, przy tak dużej inwestycji, 
nie obyło się bez komplika-
cji. Głębokie wykopy, cięż-
ki sprzęt, drgania, to wszyst-
ko sprawiło, że uszkodzeniu 
ulegały sąsiednie budynki. 
O ile kwestię pobliskiej ka-
mienicy, stojącej z Lidlem w 
ostrej granicy, udało się już 
rozwiązać i inwestor w poro-
zumieniu z właścicielem wy-
burzył obiekt, to pozostaje 
jeszcze sprawa mieszczących 
się za sklepem murowanych 
garaży. Niektórzy właścicie-
le skarżyli się na popękane 
ściany. Firma stoi na stano-
wisku, że naprawi wyrządzo-
ne szkody i jak się dowiedzie-
liśmy, właściciele otrzymali 
zapewnienie, że remont zo-
stanie przeprowadzony w 
marcu przyszłego roku, już 
po zakończeniu najcięższych 
prac budowlanych na terenie 
inwestycji. W obydwu przy-
padkach - kamienicy i garaży 
- sprawą musiał się zająć Po-
wiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego. 

Sporo czasu ekipom zaję-
ła także przebudowa kanali-
zacji deszczowej w okolicach 
planowanego wjazdu na po-

wstający przy sklepie par-
king. Dodatkowo z uwagi na 
warunki gruntowe, wystę-
pującą tam warstwę nieprze-
puszczalną i opady deszczu, 
przez długi czas w wykopie 
zbierała się woda. Przed eki-
pą budowlaną jeszcze spo-
ro pracy, w tym wykonanie 
bezpiecznego wjazdu z ulicy 
Traugutta na parking przy 
pawilonie handlowym.

Przedstawicielka fi r-
my Lidl, Aleksandra Ro-

baszkiewicz na zadawane 
przez naszą redakcję pyta-
nia odpowiada bardzo enig-
matycznie. Udało nam się 
dowiedzieć jedynie, że prze-
widziana w nowym skle-
pie powierzchnia sprzeda-
ży to ponad 1300 m2. Jak 
ustaliliśmy, powstający przy 
Traugutta budynek usłu-
gowo-handlowy,   zgodnie 
z pozwoleniem na budo-
wę, będzie miał powierzch-
nię 3140 m2. Inwestor nie 

zdradza jednak swoich pla-
nów wobec pozostałych (po 
odjęciu powierzchni sprze-
dażowej) blisko 2000 m2. 
Zapewnia jedynie, że nie 
planuje podnajmowania po-
wierzchni innym markom. 
Jako datę otwarcia obiek-
tu Aleksandra Robaszkie-
wicz podała pierwszą poło-
wę 2019 roku.

Przypomnijmy, że teren, 
na którym prowadzone są 
prace budowlane, objęty jest 

miejscowym planem zago-
spodarowania przestrzen-
nego, który przewiduje tam 
działalność usługową usy-
tuowaną w obowiązującej 
linii zabudowy wzdłuż uli-
cy Traugutta i o głęboko-
ści co najmniej dziewięciu 
metrów. Ma mieć ona for-
mę budynku o wysokości 
od dwóch do trzech kon-
dygnacji. Wysokość elewa-
cji frontowej powinna mieć 
do 12 m, a wysokość głów-
nej kalenicy nie może prze-
kroczyć 14 m. Obiekt ma 
być wykończony dachem 
jedno-, dwu- lub wielospa-
dowym o kącie nachylenia 
połaci do 20 stopni. Inwe-
stor musi odtworzyć ściany 
zewnętrzne odpowiadające 
tym, które istniały w czasie, 
gdy na działce znajdował 
się budynek starej mleczar-
ni (charakterystyczne łuki). 
Obostrzenia te miały nie 
dopuścić do powstania na 
terenie dawnej mleczar-
ni parterowego blaszaka 
i takie też warunki przy-
jął inwestor występując do 
powiatu o wydanie pozwo-
lenia na budowę. Czy do-
pełni wszystkich wymogów 
wynikających w zapisów 
planu   zagospodarowania 
przestrzennego,   sprawdzą 
już niedługo Powiatowy In-
spektor Nadzoru Budowal-
nego oraz wojewódzki kon-
serwator zabytków. 

Lidl nie otworzy się w tym roku
Od początku roku, w centrum Sochaczewa, na działce po dawnej mleczarni, powstaje market sieci Lidl. 
Początkowo prace miały zakończyć się jeszcze w grudniu, a przed świętami planowano wielkie otwarcie. 
Dziś wiemy już, że tych ambitnych zamierzeń inwestorowi zrealizować się nie uda.

Prawdopodobny termin uruchomienia marketu to wiosna przyszłego roku
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WAŻNY TEMAT

W oczekiwaniu na zbliżające się 
Święta Bożego Narodzenia

życzymy Państwu serdecznych spotkań 

przy wigilijnym stole i wielu łask Bożych 

na ten wyjątkowy czas.

A codzienne troski niech ustąpią miejsca 
pogodnej refl eksji, 

wypełnionej melodią kolęd i obecnością bliskich.

Zaś najpiękniejsze Bożonarodzeniowe życzenia 

spełniają się w każdym momencie.

Jolanta Gonta - Starosta Sochaczewski

Tadeusz Głuchowski - Wicestarosta
Andrzej Kierzkowski - Przewodniczący Rady Powiatu

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Przypomnijmy, że wiosną 
tego roku, w kilka dni po 
tym jak burmistrz Osiec-
ki podpisał umowę z wyko-
nawcą prac, park Chopina 
przy ulicy Traugutta stał się 
placem budowy. Ziel-Bud, 
fi rma która wygrała prze-
targ na wykonanie inwesty-
cji, cały teren ogrodził i za-
brał się za rozbiórkę alejek 
spacerowych. W kolejnej fa-
zie prac oczyszczono zieleń, 
wytyczono nowy przebieg 
ścieżek spacerowych, ro-
zebrano budynek dawnego 
szaletu miejskiego. Bardzo 
zyskał stojący w centrum 
parku pomnik Chopina. 
Został oczyszczony, wypo-
ziomowany w stosunku do 
gruntu a także lekko unie-
siony, dzięki czemu jest te-
raz lepiej wyeksponowany. 
Wieczorami i w nocy będzie 
doświetlany punktowymi 
lampami.

W parku została zamon-
towana zupełnie nowa tzw. 
mała architektura. Przy od-
nowionych alejkach poja-
wiły się eleganckie ławki i 
kosze na śmieci. W dwóch 
punktach parku, przy uli-
cy Warszawskiej w pobliżu 
pl. św. Dominika oraz przy 
ulicy Traugutta na wysoko-
ści przystanku autobusowe-
go zamontowano stojaki na 

rowery. Całość dopełniły 
nowe słupy oświetleniowe, 
stylizowane na lampy na� o-
we z końca XVIII w.

Jednym z elementów re-
witalizacji parku jest mon-
taż nowoczesnej toalety pu-
blicznej w miejscu od dawna 
nieczynnego szaletu. Goto-
wy budynek, wykonany z 
betonu architektonicznego, 
dostarczono 30 październi-
ka. Jak zdradziła nam, bio-
rąca udział w procedurze 
odbioru technicznego par-
ku, naczelnik Wydziału In-
westycji i Modernizacji UM 
Urszula Cielniak, w pier-
wotnym założeniu budynek 
miał być wykonany z gład-
kiej płyty, którą z czasem 
miały pokryć rośliny pnące.

- Doszliśmy do wnio-
sku, że taka konstrukcja 
przez pewien czas szpeciła-
by mocno obraz parku - wy-
jaśnia Urszula Cielniak. - 
Dlatego zdecydowaliśmy się 
na bardziej ozdobną bryłę, 
współgrającą z charakterem 
otaczającej ją przestrzeni.

Ta    s a m o c z y s z c z ą -
ca toaleta składa się z jed-
nej kabiny dostosowanej 
do potrzeb osób niepeł-
nosprawnych, stąd płaski 
podjazd, odpowiednio sze-
rokie drzwi, uchwyty i po-
ręcze pozwalające korzystać 
z obiektu także osobom na 
wózkach. Wyposażona zo-
stała w przewijak dla nie-

mowląt i podgrzewaną pod-
łogę. Obecnie obiekt czeka 
już tylko na zamontowanie 
licznika zużycia prądu, cze-
go dopełnić ma zakład ener-
getyczny.

Park jest już właściwie 
gotowy. Pozostało tylko wy-
konanie drobnych popra-
wek, zgłoszonych przez ko-
misję prowadzącą odbiór 
techniczny obiektu oraz do-
datkowych robót, na któ-
re w połowie listopada rad-
ni przeznaczyli 150 tys. zł. 
Na wciąż odgrodzonej czę-
ści inwestycji trwa budowa 
drewnianych schodów tere-
nowych, które pozwolą spa-
cerującym wygodnie zejść z 
parkowej ścieżki na chod-
nik przy przebudowywanej 
ulicy Podzamcze. Prace te 
mają zostać zakończone w 
marcu przyszłego roku.

Park stanie się nieco 
większy, bo docelowo zo-
stanie poszerzony o znajdu-
jącą się w jego południowej 
części skarpę dochodzącą  
do przebudowywanej obec-
nie ulicy Podzamcze. Po są-
siedzku z Ziel-Budem fi rma 
Soch-Bud pracuje właśnie 
nad bulwarami nad Bzurą. 
Istotnym elementem tego 
projektu jest wykonanie 
nowego przebiegu tej uli-
cy. Podzamcze nie będzie 
już skręcała, ale ma gładko 
schodzić w kierunku Bzury 
i bulwarów.

Park Chopina zaprasza
Zakończył się podstawowy, wart 2,1 mln zł, zakres prac renowacyjnych w parku Chopina u zbiegu ulic Traugutta i Warszawskiej. W piątek 
14 grudnia zniknęły barierki zabezpieczające teren inwestycji i od tego momentu z odnowionej przestrzeni mogą korzystać mieszkańcy.
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PROSTO Z RATUSZA

Od tej kadencji samorządu 
prawo do kierowania pod ob-
rady projektów uchwał zyskali 
także mieszkańcy. Dotychczas 
uprawnienie takie miał bur-
mistrz i radni. Teraz w ważnej 
dla danej grupy mieszkańców 
sprawie uchwałę będzie mógł 
przygotować i złożyć w biu-
rze rady komitet inicjatywy 
uchwałodawczej. 

Musi się on składać z minimum 
dziesięciu osób. Zgodnie z przy-
jętą procedurą, komitet zawia-
damia przewodniczącego rady 
o wszczęciu inicjatywy uchwa-
łodawczej, wskazuje swojego 
pełnomocnika i składa projekt 
uchwały. W ciągu siedmiu dni 

projekt trafi a do burmistrza, do 
analizy prawnej i formalnej. Je-
śli spełnia wszelkie wymogi, 
jest publikowany w Biuletynie 
Informacji Publicznej i od tego 
dnia komitet ma 60 dni na ze-
branie minimum 300 podpi-
sów poparcia. 

Mogą je składać tylko oso-
by wpisane do rejestru wybor-
ców na bieżąco aktualizowane-
go przez sochaczewski ratusz. 
Listy z podpisami są potem we-
ryfi kowane, a po sprawdzeniu, 
że faktycznie inicjatywę popiera 
minimum 300 wyborców - pro-
jekt kierowany jest do właściwej 
komisji rady miasta. Po jego za-
opiniowaniu uchwała trafi a pod 
obrady rady miasta. (daw)

Rada upoważniła burmistrza 
do starania się o unijne dofi -
nansowanie do nowego zada-
nia pod nazwą „Rozwój syste-
mów gospodarowania wodami 
opadowymi na terenie miasta 
Sochaczew”. Na jego wdroże-
nie ratusz ma nadzieję uzy-
skać dotację z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej w ra-
mach Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i  Środowisko 
2014-2020. 

Projekt ma się składać z kilku 
elementów. Za 11,6 mln zł, w 
tym 9,9 mln dotacji (kwoty net-
to), ratusz chciałby m.in. zbudo-
wać kanalizację deszczową na 
terenie byłych zakładów Che-
mitex (w ulicach Wiskozowej, 
Chemicznej i Włókienniczej), 
rozebrać znajdującą się tam nie-

czynną sieć deszczową i wodo-
ciągową, następnie utwardzić 
ulice: Wiskozową, Chemiczną, 
Włókienniczą i Topolową. Ko-
lejne elementy projektu to ułoże-
nie deszczówki w ulicach Parko-
wej, Grunwaldzkiej, Ogrodowej 
i Topolowej, budowa nowego 
zbiornika retencyjnego odbiera-
jącego wody opadowe i roztopo-
we z tych dróg, wykonanie wy-
lotu do rzeki Utraty. 

Prace miałyby być prowa-
dzone także w dzielnicy Roz-
lazłów. Wniosek do NFOŚiGW 
ma obejmować budowę kana-
lizacji deszczowej w ulicy Płoc-
kiej i Łowickiej oraz zbiorni-
ka retencyjnego odbierającego 
wodę z tego rejonu. Ostatni ele-
ment projektu to zakup pojaz-
du służącego pracownikom 
ZGK dbającym o miejską zie-
leń. (daw)

Mieszkańcy mogą 
pisać uchwały

„Tak” dla dużego projektu

Operator obiektu Kramnic Miejskich zlokalizowanych przy zbiegu 
ulic Wąskiej - 1 Maja - Warszawskiej 

ogłasza:
Pisemny konkurs ofert na najem lokali użytko-
wych zlokalizowanych w Sochaczewie przy ulicy 

Warszawskiej o powierzchniach:
 37,8 m2 - lokal 104,
 33 m2 - lokal 106

Lokale są wyposażone w instalacje: wodno-kanalizacyjną, central-
nego ogrzewania, ciepłej wody użytkowej, wentylacji mechanicznej, 
elektryczną, teletechniczną oraz klimatyzację. Najemcę obowiązuje 
również opłata za zużyte media.

Oferty należy składać w Sekretariacie Operatora przy ul. Rozlazłow-
skiej 7 w Sochaczewie lub e-mail: zwik@zwik.sochaczew.pl.

Bliższe informacje można uzyskać telefonicznie: 
46 862-82-30 wew. 38 
Zapraszamy do składania ofert cenowych na najem lokali użytkowych.

Operator budynku Kramnice Miejskie

Daniel Wachowski
daniel.wachowski@sochaczew.pl

Sesja rozpoczęła się minutą ci-
szy ku czci zmarłego pod ko-
niec listopada Honorowego 
Obywatela Sochaczewa i wie-
loletniego proboszcza parafi i 
w Trojanowie ks. prałata Anto-
niego Jaszczołta. Potem radni 
przeszli do ustalenia składów 
dziewięciu komisji. Przewod-
niczący Kaczmarek zapropo-
nował Koalicji Obywatelskiej 
i Bezpartyjnym Samorządow-
com objęcie funkcji wiceprze-
wodniczących w trzech komi-
sjach, ci jednak odmówili. 

Druga uchwała dotyczy-
ła zmian w Wieloletniej Pro-
gnozie Finansowej. Od listo-
padowej sesji zmieniły się 
m.in. kwoty przyznawanych 
ratuszowi dotacji na pomoc 
społeczną i programy proro-
dzinne, dlatego WPF należa-
ło zaktualizować. 

W dalszej części rada od-
delegowała swych dwóch 
przedstawicieli do pracy w 
Społecznej Komisji Miesz-
kaniowej (Magdalena Zbo-
rowska, Piotr Pętlak). Na 
koniec szef RM poinformo-
wał, że do biura rady wpły-

nęły cztery zawiadomienia o 
utworzeniu klubów radnych: 
Prawa i Sprawiedliwości 
(szef Sylwester Kaczmarek), 
Sochaczewskiego   Forum 
Samorządowego   (Krysty-
na Dybiec), Bezpartyjnych 
Samorządowców   (Adam 

Kloch) i Kolacji Obywatel-
skiej (Alicja Korkosz). 

Tuż po świętach zapla-
nowano jeszcze jedną sesję 
rady. 28 grudnia odbędzie 
się m.in. dyskusja nad pro-
jektem budżetu oraz wielo-
letnią prognozą fi nansową. 

Ustalone 14 grudnia składy komisji działających w ramach Rady Miejskiej w Sochaczewie
KOMISJA STATUTOWO-REGULAMI-
NOWA 

Opiniuje zgodność projektów uchwał rady 
ze statutem miasta, zbiera opinie i wnioski 
w sprawie statutu, jego zmian, opracowuje 
zlecone przez radę regulaminy. 
Skład: Renata Sokołowska – prze-
wodnicząca, Piotr Pętlak – wiceprze-
wodniczący, Janusz Bąbała, Sylwester 
Kaczmarek, Adam Kloch.

KOMISJA REWIZYJNA 
Działa na podstawie rozdziału XII Statu-
tu Miasta. 
Skład: Krystyna Dybiec – przewodni-
cząca, Selena Majcher – wiceprzewod-
nicząca, Kamila Gołaszewska-Kotlarz, 
Adam Kloch, Alicja Korkosz, Andrzej 
Kuśmirek, Sylwester Zdzieszyński. 

KOMISJA SKARG, WNIOSKÓW I 
PETYCJI 
Działa na podstawie rozdziału XII a 
Statutu Miasta. 
Skład: Marcin Cichocki – przewodni-
czący, Krystyna Dybiec – wiceprzewod-
nicząca, Teresa Lutyńska, Sławomir 
Dorywalski, Jolanta Kulpa-Szczepaniak. 

KOMISJA GOSPODARKI KOMUNAL-
NEJ, OCHRONY ŚRODOWISKA I 
PORZĄDKU PUBLICZNEGO 
Analizuje projekty uchwał dotyczące 
funkcjonowania infrastruktury komunal-
nej miasta,  budownictwa komunalnego, 

zasobów mieszkaniowych, ochrony 
środowiska, ocenia stan porządku i 
bezpieczeństwa, w tym ochrony prze-
ciwpożarowej.
Skład: Magdalena Zborowska – prze-
wodnicząca, Sylwester Zdzieszyński 
– wiceprzewodniczący, Piotr Pętlak, 
Robert Błaszczyk, Alicja Korkosz. 

KOMISJA OŚWIATY I WYCHOWANIA
Opiniuje projekty uchwał w sprawach 
oświaty i wychowania, funkcjonowania 
placówek oświatowych, przekształceń 
organizacyjnych w placówkach, ocenia 
stopień realizacji zadań przez miejskie 
jednostki oświaty.
Skład: Arkadiusz Karaś – przewodniczą-
cy, Renata Sokołowska – wiceprzewod-
nicząca, Sławomir Dorywalski, Jolanta 
Kulpa-Szczepaniak, Teresa Lutyńska. 

KULTURY, SPORTU, TURYSTYKI, 
ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH 
I PROMOCJI MIASTA 
Nadzoruje sprawy z zakresu kultury, 
sportu, turystyki, promocji miasta, 
aktywności mieszkańców działających 
w stowarzyszeniach, opiniuje projekty 
uchwał dotyczące przekształceń jedno-
stek kultury, sportu i turystyki. 
Skład: Sławomir Dorywalski – prze-
wodniczący, Magdalena Zborowska 
– wiceprzewodnicząca, Janusz Bąbała, 
Robert Błaszczyk, Arkadiusz Karaś. 

KOMISJA RODZINY, ZDROWIA 
I SPRAW SPOŁECZNYCH
Opiniuje uchwały dotyczące realizacji 
zadań przez pomoc społeczną, ocenia 
stan opieki zdrowotnej, występujące w 
tym zakresie zagrożenia, aktywność 
miasta w zakresie profi laktyki prozdro-
wotnej, sytuację rodzin. 
Skład: Kamila Gołaszewska-Kotlarz 
– przewodnicząca, Piotr Pętlak – wi-
ceprzewodniczący, Zofi a Denisiewicz, 
Jacek Krzemiński, Edward Stasiak.

KOMISJA GOSPODARKI PRZE-
STRZENNEJ  I INWESTYCJI 
Zajmuje się projektami uchwał w spra-
wach: ładu przestrzennego, gospodarki 
terenami, rozwoju gospodarczego i 
inwestycji. 
Skład: Edward Stasiak – przewodni-
czący, Selena Majcher – wiceprzewod-
nicząca, Andrzej Kuśmirek, Arkadiusz 
Karaś, Jacek Krzemiński.

KOMISJA BUDŻETU I FINANSÓW 
Opiniuje projekt i późniejsze zmiany bu-
dżetu miasta oraz Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, analizuje sprawozdania z 
działalności fi nansowej składane przez 
burmistrza, opiniuje uchwały dotyczące 
wysokości podatków i opłat lokalnych. 
Skład: Selena Majcher – przewodniczą-
ca, Magdalena Zborowska – wiceprze-
wodnicząca, Zofi a Denisiewicz, Marcin 
Cichocki, Adam Kloch. 

Rada wybrała komisje
Druga sesja rady miasta VIII kadencji, wybranej w październikowych wyborach, 
poświęcona była tylko dwóm sprawom. 14 grudnia ustalono składy osobowe 
komisji stałych, w tym ich przewodniczących i zastępców. Teraz komisje zajmą się 
pracą nad budżetem na 2019 rok i wieloletnią prognozą fi nansową. 
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Tej zimy o odśnieżanie 116 km 
sochaczewskich ulic zadba Za-
kład Komunikacji Miejskiej. 
W połowie listopada burmistrz 
podpisał stosowne zlecenie, zo-
bowiązał fi rmę do zimowego 
utrzymania dróg aż do końca 
kwietnia 2019 roku, zabezpie-
czył na ten cel 145 tysięcy zło-
tych. Gdy sypnie śnieg wyko-
nawca jest zobowiązany pełnić 
całodobowy dyżur oraz posiadać 
w pełnej gotowości sprzęt specja-
listyczny i pomocniczy. Pojaz-
dy mają rozpocząć pracę w ciągu 
godziny od wystąpienia opadów.

Trzy standardy 
odśnieżania
Miejskie drogi podzielone są na 
trzy standardy utrzymania. W 
najwyższym II standardzie utrzy-
mywanych ma być piętnaście 
głównych ulic o długości prawie 
12 km, to jest: 1 Maja, 15 Sierpnia, 
Licealna, Łowicka, Łuszczew-
skich, Olimpijska, Płocka, Poko-
ju, Reymonta, prezydenta Kaczo-
rowskiego, Toruńska, Traugutta, 
Wąska, Warszawska i Żerom-
skiego. W III standardzie utrzy-
mywane będą 194 ulice o długo-
ści blisko 73 km, a w IV 92 ulice 
o łącznej długości ponad 31 km.

Ponieważ zakład nie posia-
da wystarczającej liczby sprzętu, 

ratusz zezwolił, by, w przypadku 
wystąpienia gwałtownych opa-
dów, posiłkował się wsparciem 
fi rm zewnętrznych. Chodzi o 
skierowanie na ulice miasta do-
datkowych dwóch pojazdów 
posypujących i pięciu pługów.

Przystanki, 
SPP i parkingi
ZKM ma dbać też o czystość na 
przystankach, sprzątać Strefę 
Płatnego Parkowania, parkingi 
przy ul. Targowej, przy koście-
le w Trojanowie i plac „Parkuj 
i jedź” przy wieży ciśnień. Zle-
cono mu też oczyszczanie waż-
nych dróg wewnętrznych w 
rejonie ul. Niemcewicza, Grun-
waldzkiej. Odśnieżone mają 
być też dojazdy do kotłowni, 
m.in. przy ulicach Słowackiego, 
Żwirki i Wigury, 600-lecia, Tar-
gowej, 1 Maja, Żeromskiego, 
Konstytucji 3 Maja i Reymonta. 

Oprócz ZKM za zimowe 
utrzymanie wybranych frag-
mentów miasta odpowiadał bę-
dzie Zakład Gospodarki Ko-
munalnej oczyszczający ze 
śniegu chodniki w pasach dro-
gowych i parkach.

Trzech pozostałych 
zarządców
Na terenie miasta znajdują się 
drogi krajowe, wojewódzkie, 
powiatowe i miejskie, dlate-
go uwagi dotyczące zimowe-

go utrzymania należy zgłaszać 
do odpowiedniego zarządcy. W 
przypadku miasta należy dzwo-
nić pod całodobowy telefon dy-
żurnego ZKM - (46) 862-99-27.  

Drogę krajową na terenie 
miasta, którą zarządza GDD-
KiA, mamy tylko jedną, jest nią 
obwodnica. Z kolei drogi wo-
jewódzkie to ul. Wyszogrodz-
ka, Chodakowska, Chopina, al. 
600-lecia, ul. Piłsudskiego, Ży-
rardowska, 15 Sierpnia (na od-
cinku od obwodnicy do granic 
miasta w dzielnicy Malesin). 
Centrala MZDW w Grodzi-
sku Mazowieckim, tel. (22) 755-
59-46 czynna w dni robocze od 

godziny 7.00 do 15.00. Moż-
na także wysłać maila na adres 
rd.grodzisk@mzdw.pl. 

Drogi powiatowe na te-
renie miasta mają ponad 19 
km długości. To ul. Towaro-
wa, Okrzei, Sienkiewicza, Bo-
taniczna, Boryszewska, Inży-
nierska, Ziemowita, Staszica, 
Trojanowska, Młynarska, Łą-
kowa, Mostowa, Brukowa, 
Gawłowska, Księcia Janusza, 
Głowackiego i Lubiejewska (do 
obwodnicy). Dyżurny ruchu w 
Powiatowym Zarządzie Dróg 
w Sochaczewie - tel. (46) 862-
25-68, email: pwzdrog@pocz-
ta.onet.pl. 

Dokładnie 37 lat temu Rada 
Państwa wprowadziła stan 
wojenny. W kolejną rocznicę 13 
grudnia przedstawiciele władz 
miasta, powiatu oraz NSZZ 
„Solidarność” oddali hołd opo-
zycjonistom, działaczom wol-
nych związków zawodowych, 
internowanym,   rodzinom 
nękanym przez aparat bezpie-
czeństwa, a przede wszystkim 
ofi arom stanu wojennego. 

Hołd oddali im burmistrz Piotr 
Osiecki z zastępcą Dariuszem 
Dobrowolskim, wicestarosta 
Tadeusz Głuchowski oraz dele-
gaci sochaczewskich zakładów 

pracy, w których działa „Soli-
darność”, z szefową lokalnych 
struktur Danutą Radzanowską 
na czele. Wieńce i kwiaty zło-
żono przed tablicą pamiątko-
wą na skwerze NSZZ „Solidar-
ność” (przed Urzędem Miasta) 

oraz pod tablicą patrona „So-
lidarności” ks. Jerzego Popie-
łuszki, wmurowaną w ścianę 
kościoła św. Wawrzyńca.

Przypomnijmy, że pomnik 
„Solidarności” na skwerze 
przed Urzędem Miejskim od-

słonięto 13 grudnia 2005 roku. 
Tablica upamiętniająca dzia-
łalność i męczeńską śmierć ks. 
Jerzego Popiełuszki, umiesz-
czona na ścianie kościoła św. 
Wawrzyńca, została odsło-
nięta 3 listopada 2004 roku, w 
dwudziestą rocznicę śmierci 
kapelana „Solidarności”.

Szacunki dotyczące liczby 
ofi ar stanu wojennego, trwa-
jącego do 22 lipca 1983 roku,  
są bardzo różne. Do tej pory 
ustalono nazwiska zaledwie 
około 50 z nich, historycy sza-
cują jednak, że życie stracić 
mogło nawet kilkuset Pola-
ków. (ap)

Postępuje budowa trybu-
ny na stadionie przy ul. 
Warszawskiej. Obiekt ma 
zostać ukończony jeszcze 
w tym roku. Trwają prace 
związane z montażem sie-
dzisk i zadaszenia, które 
przysłoni całą powierzch-
nię nowej trybuny. Wy-
konawcą inwestycji jest 
sochaczewska fi rma Soch-
-Bud. Wartość przedsię-
wzięcia to 2,83 mln zł. 

Całkowita powierzchnia no-
wego miejsca dla kibiców wy-
niesie 538 m2 (92 x 5,85 m). 
Trybuna podzielona będzie 
na dziewięć sektorów, pomie-
ści łącznie 864 widzów (miej-
sca siedzące). W jej centralnej 
części znajdzie się stanowisko 
dla spikera. Widownia będzie 

w całości zadaszona. Zgodnie 
z projektem wysokość trybu-
ny wyniesie 6,81 m. Wejścia 
dla kibiców zaprojektowano 
od strony północnej i połu-
dniowej.

To dopiero pierwszy 
etap kompleksowej prze-
budowy stadionu MOSiR. 
W 2019 roku na kontynu-
ację przedsięwzięcia w bu-
dżecie miejskim i wielolet-
niej prognozie fi nansowej 
znajdzie się blisko pięć mi-
lionów złotych. Kolejny etap 
zakłada remont głównej 
płyty boiska, która ma po-
siadać naturalną murawę, 
będzie nawadniana, oświe-
tlona, ogrodzona, otoczo-
na bieżnią lekkoatletyczną 
ze sztuczną nawierzchnią z 
poliuretanu. (mf)

SPROSTOWANIE
W poprzednim wydaniu zmieściliśmy informację o tym, że 
wojewoda mazowiecki opublikował ostateczną listę projek-
tów drogowych, które mają otrzymać w 2019 roku rządowe 
dofi nansowanie. Na liście tej znalazł się jeden projekt z 
miasta (odcinek ul. 15 Sierpnia) i dwa z powiatu. 

Okazało się jednak, że Sochaczew na liście jest, lecz 
pula środków odłożona przez wojewodę na dotacje dla 
mazowieckich miast i gmin nie wystarczy, by nasze miasto 
otrzymało dotację. Oczywiście ratusz nie rezygnuje z tego 
projektu i będzie poszukiwał innych źródeł fi nansowania dla 
przebudowy odcinka ulicy 15 Sierpnia. 

Redakcja

W Wigilię UM zamknięty
Ważna informacja dla klientów ratusza. 24 grudnia, w Wigilię, 

Urząd Miejski będzie nieczynny. Z kolei 31 grudnia, w Sylwestra, 
urząd pracuje do godziny 16.00, przy czym kasa będzie czynna 

tylko do godziny 12.00. 

W rocznicę stanu wojennego

Gotowi na śnieg
Jeśli wystąpią opady śniegu lub przymrozek spowoduje tzw. szklankę na drogach, 
do pracy mają przystąpić ekipy Zakładu Komunikacji Miejskiej. Firma będzie pełnić 
całodobowy dyżur, a gdyby opady okazały się szczególnie intensywne, może o wsparcie 
poprosić prywatne fi rmy dysponujące odpowiednim sprzętem. 

Tak obfite opady śniegu wystąpiły w Sochaczewie ostatni raz w 2013 roku. 

Drogowcy deklarują, że są gotowi nawet na taki scenariusz

Są już pierwsze 
krzesełka i szkielet 
dachu trybuny
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Komunikat Urzędu Skarbowego 
w Sochaczewie dla firm, pracodawców 

o nowych terminach i sposobie 
przesyłania informacji o dochodach 

• od 2019 r. zmienia się sposób przesyłania informacji o 
uzyskanych w poprzednim roku dochodach.

• PIT-8C, PIT-11, PIT-11A, PIT-40A oraz PIT-R za 2018 r. 
przekazywane są do urzędu skarbowego wyłącznie 
elektronicznie do 31 stycznia 2019 r. 

• Termin na przesłanie informacji podatnikowi nie zmie-
nia się i jest to nadal koniec lutego.

Jak złożyć, podpisać i przesłać informacje 
Od nowego roku wszystkie informacje o wypłaconych 
w 2018 r. dochodach należy przesłać do urzędu 
skarbowego wyłącznie elektronicznie, na właściwych 
wzorach formularzy (PIT-8C, PIT-11, PIT-R). Jest na to 
czas do 31 stycznia 2019 r.

Nie zmienia się natomiast termin składania rocznej 
deklaracji PIT-4R, PIT-8AR - trzeba to zrobić do 31 
stycznia. Z kolei informację IFT-1/IFT-1R należy złożyć 
do 28 lutego. 

Również do końca lutego informację o wypłaconych 
dochodach należy przesłać podatnikowi.

Formularze można podpisać:
• podpisem kwalifi kowanym - wszystkie formularze;

• danymi autoryzującymi - formularze: PIT-8C, PIT-11, 
IFT-1/IFT-1R, PIT-4R, PIT-8AR, jeżeli są one składane 
przez osoby fi zyczne i przesłać na trzy sposoby: za po-
mocą formularza interaktywnego Ministerstwa Finan-
sów, modułu fi nansowo-księgowego lub Uniwersalnej 
Bramki Dokumentów (UBD).

Więcej nt. nowych zasad i sposobów przekazywania 
informacji o dochodach a także wszelkie niezbędne 
dane kontaktowe znajdują się w specjalnie przygoto-
wanym serwisie na Portalu Podatkowy

Ponownie mamy okazję 
włączyć się w ogólnopol-
ską akcję „Makulatura na 
misje”. Tym razem pomoc 
ma trafi ć do chrześcijan w 
Syrii. Jeszcze do piątku 21 
grudnia przy kościele para-
fi i św. Wawrzyńca, w ulicz-
ce między plebanią a mu-
zeum, stać będzie kontener 
na makulaturę. 

Tak jak w ubiegłych latach 
akcję prowadzi biuro po-
sła Macieja Małeckiego we 
współpracy z parafi ą św. 
Wawrzyńca w Sochaczewie. 

Dochód z zebranej ma-
kulatury zostanie przeka-
zany na wsparcie dla Syrii 
przeżywającej koszmar woj-

ny. Wyniszczony przez dłu-
goletnie walki kraj potrze-
buje dziś każdej pomocy.  
Mieszkańcy są w katastro-
falnej sytuacji.

- Zachęcam do zrobie-
nia przedświątecznych po-
rządków w piwnicach, ko-
mórkach, garażach - mówi 
poseł Maciej Małecki, który 
organizuje tego typu akcje 
na naszym terenie. - Może 
leżą tam papiery, z którymi 
nie mamy co zrobić? Może 
przez ostatnie miesiące 
uzbierał się cały stos gazet? 
Wystarczy przywieźć ma-
kulaturę i wrzucić do kon-
tenera. Nasz niewielki wy-
siłek będzie wielką pomocą 
dla najbiedniejszych. (a) 

Zjazd, podczas którego wy-
brano nowe władze, od-
był się 1 grudnia w Warsza-
wie. Spotkanie było również 
okazją do wyróżnienia osób, 
których harcerska działal-
ność zasługuje na szczególną 
uwagę. Wśród nich znalazł 
się m.in. komendant hufca 
ZHP Sochaczew hm. Krzysz-
tof Wasilewski. Otrzymał 
on Medal za Zasługi w Wy-
chowaniu Wodnym ZHP 
im. gen. Mariusza Zaruskie-
go oraz wspólnie z hm. Julia-
nem Tasieckim Odznakę Za-
służony Instruktor Chorągwi 
Mazowieckiej ZHP. Ponad-
to w podziękowaniu za służ-
bę Honorową Odznakę Cho-
rągwi Mazowieckiej ZHP 
otrzymali instruktorzy na-
szego hufca: phm. Anna Wa-
silewska, phm. Katarzyna 
Mosakowska-Sobótka i phm. 
Maciej Wasilewski.

- Szanując przeszłość, two-
rząc teraźniejszość, musicie pa-
trzeć w przyszłość. Bo przy-
szłość, wbrew pozorom, stawia 
przed Wami również bardzo 
ważne wyzwania. (...) Wierzę 

że bogaci doświadczeniami i 
przykładami pracy swoich po-
przedników sprostacie i temu 
zadaniu -  mówił Piotr Osiec-
ki, życząc delegatom owocnych 
obrad i twórczych dyskusji. 

Komendantem Chorągwi 
Mazowieckiej Związku Har-
cerstwa Polskiego został harc-
mistrz Cezary Supeł. Ponad-
to do władz chorągwi wybrano 
trzech instruktorów z socha-
czewskiego hufca, którzy będą 
pełnić funkcje w Radzie Cho-
rągwi (przewodniczącym zo-
stał hm. Krzysztof Wasilewski), 
w Komendzie Chorągwi (phm. 
Anna Wasilewska zajmie się 
promocją) i Komisji Rewizyjnej 
(phm. Jarosław Dąbrowski). 

Warto dodać, że Związek 
Harcerstwa Polskiego obcho-
dzi właśnie 100-lecie powsta-
nia, a rok 2018 jest obchodzony 
jako Rok Harcerstwa. Również 
tradycje harcerskie w naszym 
mieście mają już 80 lat. Współ-
cześni harcerze dumnie uczest-
niczą w tej pięknej sztafecie po-
koleń, codziennie na nowo 
pełniąc swoją służbą. (daw)

fot. Maciej Wasilewski

Hufi ec Sochaczew 
na zjeździe chorągwi
- Spotykam się z organizacją, która ma piękną historię, nieprzypadkowo ta historia 
splata się z historią ostatnich stu lat. (...) A co najważniejsze spotykam się z 
przedstawicielami organizacji, która nigdy nie zawiodła. Nie zawiodła organizacja, 
bo nie zawiedli ludzie - mówił podczas 8. Zjazdu Chorągwi Mazowieckiej ZHP 
Niezawodny Przyjaciel Harcerstwa, burmistrz Piotr Osiecki.

Odznaczenie otrzymał m.in. hm. Krzysztof Wasilewski

Gość zjazdu - Piotr Osiecki

Makulatura na misje. 
Sochaczew dla Syrii

OGŁOSZENIE
Burmistrza Miasta Sochaczew

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sochaczew sporządzanego 
dla terenu położonego przy ul. Żeromskiego.

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity w Dz. U. 
z 2018 poz. 1945 )  oraz art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5 i art. 40 w związku z art. 46 pkt 1 i art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 
r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na 
środowisko (tekst jednolity w Dz. U. z 2018 poz. 2081)  zawiadamiam  o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sochaczew sporządzanego dla terenu położonego przy ulicy Żeromskiego, wraz 
z prognozą oddziaływania na środowisko skutków realizacji tego planu, w dniach od 27 grudnia 2018 r. do 18 stycznia 2019 r. w 
Urzędzie Miejskim w Sochaczewie, pok. 516 w godz. od 8.00 do 16.00.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami w projekcie miejscowego planu odbędzie się w dniu 16 stycznia 2019 r. w siedzibie 
Urzędu Miejskiego w Sochaczewie –  pok. 516  (IV piętro) o godz. 1400.

Zgodnie z art. 18 ustawy każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może wnieść uwagi.

Uwagi należy składać na piśmie do Burmistrza Miasta Sochaczew z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, 
oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 4 lutego 2019 r. 

Jako wniesione na piśmie uznaje się również uwagi wniesione za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej w rozumieniu przepisów ustawy 
z dnia 17 lutego 2005 r. o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania publiczne (Dz. U. z 2017 r. poz. 570 z późniejszymi 
zmianami) opatrzone kwalifi kowanym podpisem elektronicznym albo opatrzone podpisem potwierdzonym profi lem zaufanym ePUAP.

Złożone uwagi zostaną rozpatrzone przez Burmistrza Miasta Sochaczew. 

Burmistrz Piotr Osiecki

OGŁOSZENIE
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W piątek 14 grudnia w kramni-
cach miejskich odbyła się kon-
ferencja prasowa, w której wzię-
li udział przedstawiciele kina 
- kierownik Marta Zarzyń-
ska, specjalista ds. marketingu 
i koordynator programu edu-
kacyjnego w Cafe Odeon - Ja-
kub Milewski oraz wiceprezes 
Powiatowego Cechu Rzemiosł 
Różnych w Sochaczewie - Syl-
wester Kaczmarek. 

- Tak zwany budynek 
Domu Rzemiosła od dziesię-
cioleci był dzierżawiony przez 
samorząd miejski i wykorzy-
stywany jako jeden z socha-
czewskich domów kultury. 
Formuła ta jednak w ostatnich 
latach powoli się wyczerpywa-
ła. Jakiś czas temu do Cechu 
zgłosiły się osoby, które przed-
stawiły konkretny pomysł na 
to miejsce. Uwierzyłem w to 
przedsięwzięcie i bardzo moc-
no mu kibicuję. Zarówno jako 
I wiceprezes Powiatowego Ce-
chu Rzemiosł Różnych, jak i 
przewodniczący Rady Miej-
skiej w Sochaczewie deklaruję 
chęć współpracy i wsparcia w 
zakresie działań kulturalnych 
w nowo powstającym obiekcie 
w centrum miasta - mówił Syl-
wester Kaczmarek. 

Pozyskanie inwestora zain-
teresowanego otwarciem kina 
jest niewątpliwie korzystnym 
rozwiązaniem, zarówno dla 
Cechu jak i samorządu miej-
skiego. Znany mieszkańcom 
Dom Rzemiosła przez lata ule-
gał stopniowej degradacji. Pro-
blem tkwił w obowiązujących 
przepisach, które mówią, że 
miasto nie może przeznaczyć 
środków z budżetu na moder-
nizację budynku niebędącego 
jego własnością. Z kolei Cech 
nie dysponował dostateczny-
mi funduszami na niezbędne 

remonty. Największą korzyść 
odniosą jednak mieszkańcy. 
Przypomnijmy, że od czasów 
zamknięcia Kina „Robotnik” 
nie mieliśmy dostępu do duże-
go ekranu w centrum miasta. 

Dokładna data otwar-
cia kina „Odeon” nie jest jesz-
cze znana. Przybliżony termin 
to koniec stycznia 2019 roku. 
Prace nad przygotowaniem 
obiektu trwają za to już od kil-
ku miesięcy. W pomieszcze-
niach zajmowanych wcześniej 
przez Sochaczewskie Centrum 
Kultury dostępne będą dwie 
sale kinowe: duża na dole (163 
miejsca w tym 20 foteli VIP) i 
mniejsza na piętrze (49 foteli). 
Będą one wyposażone w no-
woczesny sprzęt audio i projek-
tory. Najwyższej jakości fote-
le zapewnią komfort oglądania 
fi lmów na dużym ekranie. Po-
nadto inwestor wyremonto-
wał łazienki, przebudował hol, 
urządził cafe-bar. 

Jak twierdzą twórcy kina, 
zależy im, żeby nie był to ko-
lejny multipleks. Kino ma cha-
rakteryzować oryginalność i 
niepowtarzalne odczucia es-
tetyczne - wnętrze ma być sty-
lizowane na okres Art déco. 
Sochaczewianie będą mogli zo-
baczyć najbardziej wyczekiwa-
ne premiery fi lmowe: zarów-

no produkcje kina rodzimego, 
jak i fi lmy zagraniczne. Obiekt 
zlokalizowany w samym cen-
trum miasta ma odpowiadać 
na wszelkie potrzeby i oczeki-
wania mieszkańców w obsza-
rach kultury, sztuki i eduka-
cji fi lmowej; współpracować z 
miejskimi placówkami oświa-
towymi i kulturalnymi oraz or-
ganizacjami pozarządowymi. 
Oprócz komercyjnych projekcji 
przedstawiciele kina zapowia-
dają organizację wielu wyda-
rzeń typu: niedzielne seanse fa-
milijne, programy edukacyjne 
dla szkół, wystawy i targi, włą-
czenie się do akcji Nocy Muze-
ów na terenie Sochaczewa. 

Nie znamy jeszcze cenni-
ka kina „Odeon”. Wiemy jed-
nak, że będzie ono honorowało 
m.in. zniżki dla posiadaczy So-

chaczewskich Kart Dużej Ro-
dziny. Wkrótce ruszy strona in-
ternetowa kina, pod adresem 
www.kinoodeon.pl. Dostępny 
będzie na niej m.in. pełny re-
pertuar oraz informacje o ak-
tualnych wydarzeniach. Za po-
średnictwem witryny możliwa 
będzie także rezerwacja miejsc 
oraz zakup biletów online. 

Cech zachowa dla siebie 
użytkowane dotychczas po-
mieszczenia biurowe w niż-
szym skrzydle, gdzie nadal 
będzie miał możliwość kształ-
cenia uczniów i przeprowadza-
nia egzaminów zawodowych. 
Warto także dodać, że o chę-
ci współpracy kina z lokalnym 
środowiskiem świadczy fakt, iż 
jeszcze przed ofi cjalnym otwar-
ciem wsparło ono redakcyjną 
akcję „Paczka do paczki”.

Już po raz trzeci Powiato-
we Centrum Pomocy Ro-
dzinie zorganizowało kon-
kurs pod hasłem „Świat 
bez przemocy”. Swoje pra-
ce nadesłało 64 uczniów z 
20 szkół znajdujących się 
na terenie powiatu socha-
czewskiego.

Finał konkursu i wręcze-
nie nagród odbyły się 28 li-
stopada w sali koncertowej 
Państwowej Szkoły Mu-
zycznej im. Fryderyka Cho-
pina w formie uroczystej 
gali. Wydarzenie, już trady-
cyjnie, prowadziła Izabela 
Goryniak. Na widowni za-
siedli m.in. przewodniczą-
cy Rady Powiatu Andrzej 
Kierzkowski czy zastępca 
dyrektora MOSiR Socha-
czew Anna Ulicka.

Wydarzenie rozpoczę-
ło się koncertem uczniów 
szkoły muzycznej, którzy 
zaprezentowali utwory nie 
tylko klasyczne.

Podczas ogłoszenia wy-
ników jury konkursu pod-
kreślało wysoki poziom te-
gorocznych prac literackich. 
Świadczyć może o tym też 
fakt, że w większości kate-
gorii zdarzały się miejsca 
przyznane dwóm osobom 
ex aequo.

Z każdym rokiem kon-
kurs cieszy się coraz więk-
szym   zainteresowaniem, 
zarówno uczestników, jak i 
sponsorów. Szczególnie to 
drugie wpływa pozytywnie 
na atrakcyjność nagród.

Lista nagrodzonych znaj-
duje się na stronie www.so-
chaczew.pl. (seb)

Praca   Środow iskowego 
Domu Samopomocy w So-
chaczewie zdobyła pierw-
sze miejsce w konkursie 
plastycznym ogłoszonym 
przez Mazowiecki Urząd 
Wojewódzki z okazji Święta 
Pracownika Socjalnego. 

A dokładniej konkurs dla 
podopiecznych Środowisko-
wych Domów Samopomocy 
zorganizował Wydział Poli-
tyki Społecznej UW w War-
szawie. Udział w nim wzięły 
prace z 38 tego typu placówek. 
Najlepsze okazało się drze-
wo w kształcie serca, które 
zamiast liści miało małe ser-
duszka wykonane z kawałków 
materiału. Dopełnieniem pra-
cy był wiersz okolicznościo-
wy napisany przez uczestnika 
ŚDS Grzegorza Opalę.

Po prezentacji w Galerii 
Porczyńskich, gdzie 20 li-
stopada odbywała się woje-
wódzka uroczystość z okazji 
Dnia Pracownika Socjalne-
go, zwycięska praca uświet-
niła spotkanie dzieci ze św. 
Mikołajem w Ministerstwie 
Pracy i Polityki Społecznej.
(sos)

ŚDS nagrodzony

Przemoc oczami dzieci

Kino „Odeon” 
w Sochaczewie
Pod koniec stycznia 2019 roku pojawi się na kulturalnej mapie Sochaczewa 
nowe miejsce. W Domu Rzemiosła przy ul. Żeromskiego 8 zacznie działać Kino 
„Odeon”. Będzie otwarte siedem dni w tygodni, a do dyspozycji widzów oddane 
zostaną dwie nowoczesne sale kinowe oraz cafe-bar. 

Od lewej: Jakub Milewski, Marta Zarzyńska, Sylwester Kaczmarek

Wizualizacja holu nowego kina
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W dniach 1-19 listopada 
wychowanki z Młodzieżo-
wego Ośrodka Wychowaw-
czego w Załuskowie brały 
udział w światowej kam-
panii przeciwko przemocy 
wobec dzieci i młodzieży. 

Dziewczęta pod kierunkiem 
psycholog Edyty Furmanek 
i wychowawcy Piotra Wi-
śniewskiego, przeprowadzi-
ły w Sochaczewie kampanię 
uliczną dotyczącą przemo-
cy. Każdej napotkanej oso-
bie na ulicy rozdawały ulot-
ki informacyjne dotyczące 
poruszanego problemu. W 
ramach działań przeciw-
ko przemocy odwiedziły 
również Poradnię Psycho-

logiczno-Pedagogiczną w 
Sochaczewie, w której wrę-
czyły pomarańczową wstąż-
kę, będącą symbolem kam-
panii. Ponadto odwiedziły 
Wydział Polityki Społecznej 
i Ochrony Zdrowia w Urzę-
dzie Miasta. 

W ramach akcji wy-
chowanki pod kierunkiem 
Renaty Załuga wystawiły 
przedstawienie pt. „Smerf-
na Szkoła”, dotyczące wspo-
mnianej tematyki. Spektakl 
wystawiony był w Szko-
le Podstawowej im. Włady-
sława Jagiełły w Śladowie 
oraz w Szkole Podstawowej 
im. Bolesława Chrobrego w 
Kapturach.

MOW

Przedstawiciele powiatu 
gościli w ministerstwie 
cyfryzacji w sprawie wpro-
wadzenia do szkół na na-
szym terenie tzw. mLegi-
tymacji. Uczniowie zamiast 
papierowych form będą 
posługiwali się mobilną 
wersją dokumentu w swo-
ich smartfonach. Ponadto 
do placówek oświatowych 
trafi ć ma bezpłatny szybki 
Internet. 

Na wniosek posła Ma-
cieja Małeckiego z mini-
strem Markiem Zagórskim 
spotkali się: starosta so-
chaczewski Jolanta Gon-
ta, przewodniczący Rady 
Miejskiej Sylwester Kacz-
marek, wiceburmistrz So-
chaczewa Marek Fergiń-
ski, a także wójtowie - Jan 
Kraśniewski (Iłów) i Piotr 
Szymański (Brochów). Ce-
lem spotkania w Warsza-
wie było przede wszystkim 
omówienie spraw związa-
nych z realizacją ogólnopol-
skiego projektu po nazwą 
mLegitymacja oraz zastoso-
wania w szkołach bezpłat-
nego i szybkiego Internetu 
w ramach rządowego pro-
gramu Ogólnopolskiej Sieci 
Edukacyjnej. 

Ta szkolna aplikacja to 
bezpieczne, trudne do pod-
robienia narzędzie, umoż-
liwiające weryfi kację in-
formacji, jakie obecnie 
znajdują się w papierowej le-
gitymacji. Można ją zwery-
fi kować wizualnie - posiada 

takie zabezpieczenia jak ho-
logram i animowana fl aga. 

Drugi z poruszanych te-
matów dotyczył przyłącze-
nia szkół na terenie powiatu 
sochaczewskiego do szyb-
kiej sieci Internetu. Ogól-
nopolska Sieć Edukacyj-
na (OSE) ma na celu przede 
wszystkim wyrównywanie 
edukacyjnych szans dzieci 
poprzez udostępnienie im 
nie tylko szerokopasmowe-
go Internetu, ale także cy-
frowych zasobów edukacyj-
nych. Projekt zakłada m.in., 
że: każda szkoła, która pod-
łączy się do OSE będzie mo-
gła korzystać z dostępu do 
Internetu o symetrycznej 
przepustowości min. 100 
Mb/s, szkoły nie będą pła-
cić za usługę dostępu do 
stron www, koszty zosta-
ną pokryte z budżetu pań-
stwa, a za uruchomienie i 
funkcjonowanie sieci odpo-
wiedzialny będzie Operator 
OSE. Tę funkcję będzie peł-
nić Naukowa i Akademicka 
Sieć Komputerowa - Pań-
stwowy Instytut Badawczy 
(NASK). 

Warto podkreślić, iż 
władze powiatu są jak naj-
ba rd ziej    „za”   sz ybk im 
wdrożeniem obu projektów. 
Obecnie trwają rozmowy z 
dyrektorami powiatowych 
szkół na temat sposobów 
realizacji tych zadań, jak i 
efektów, które one przynio-
są. 

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Sportowe emocje, zacięte pił-
karskie pojedynki, a przy tym 
świetna zabawa. W Zespole 
Szkół w Teresinie po raz ko-
lejny społeczność aktywnie 
włączyła się w akcję „Niebie-
ska Gwiazdka”. Halowa rywa-
lizacja w piłkę nożną była też 
doskonałą okazją, by zebrać 
dary dla najbardziej potrzebu-
jących mieszkańców nie tylko 
gminy Teresin, ale i całego po-
wiatu.

Mikołajkowy Turniej Piłkar-
ski w ramach policyjnej „Nie-
bieskiej Gwiazdki” zorgani-
zowany został przez teresiński 
Zespół Szkół i Starostwo Po-
wiatowe. Stawką rozgrywek 

był puchar starosty socha-
czewskiego Jolanty Gonty. 
Oczywiście nie mogło zabrak-
nąć pomysłodawczyni „Nie-
bieskiej Gwiazdki” i głównej 
koordynatorki   charytatyw-
nej akcji - st. sierż. Anny Opę-
chowskiej-Ciak. W tym roku 
to już szósta edycja akcji tere-

sińskiego Posterunku Policji. 
Na starcie stanęło osiem ekip, 
wśród nich „Błękitna Druży-
na”, czyli reprezentacja KPP w 
Sochaczewie na czele z Kata-
rzyną Żak, piłkarską mistrzy-
nią świata drużyn munduro-
wych! Emocji zabraknąć nie 
mogło, a każdy z uczestników 

i kibiców podarunkiem wsparł 
„Niebieską Gwiazdkę”. 

Puchar starosty ostatecznie 
powędrował do drużyny z kla-
sy I ZST w składzie: Wojciech 
Gieleciński, Gracjan Regulski, 
Albert Kozłowski, Maciej Ru-
sin, Piotr Kaczmarek, Damian 
Paluch, Sebastian Szymańczak, 
Klaudiusz Łukasiewicz. Głów-
ne trofeum wręczyła im Ewa 
Odolczyk, dyrektor szkoły. Z 
kolei w zespole policji zagrali: 
Cezary Gasik, Damian Papie-
rowski, Paweł Błaszczyk, To-
masz Wojciechowski, Bartosz 
Matusiak (absolwent ZS Tere-
sin) i wspomniana już Katarzy-
na Żak. 

ZST

Przypomnijmy, że do zda-
rzenia doszło 1 października 
ubiegłego roku przy ul. No-
wowiejskiej w Sochaczewie. 
Jeszcze przed przyjazdem 
strażaków z budynku obję-
tego pożarem został ewa-
kuowany mieszkający tam 
mężczyzna, który, oprócz 
poparzenia rąk i twarzy, nie 
doznał większych obrażeń. 
Po zakończeniu działań ra-
towniczo-gaśniczych ustalo-
no, że osobą, która udzieliła 
pomocy poszkodowanemu 
z narażeniem własnego ży-
cia i zdrowia, był Waldemar 
Miałkos, mieszkaniec są-
siedniej ulicy.

Teraz za swoje bo-
haterstwo otrzymał jed-
no z najwyższych odzna-
czeń państwowych. Medal 
za Ofi arność i Odwagę wrę-
czył mu osobiście Prezydent 
RP Andrzej Duda. To odzna-
czenie ustanowione w 1960 r. 
jest nagrodą dla osób, które z 
narażeniem życia lub zdro-
wia ratowały zagrożone ży-
cie ludzkie lub mienie. Wal-
demar Miałkos znalazł się w 
gronie blisko czterdziestu od-

znaczonych podczas ceremo-
nii w Sali Kolumnowej Pała-
cu Prezydenckiego.

W tej doniosłej uroczy-
stości towarzyszyli mu sta-
rosta Jolanta Gonta i Marcin 
Odolczyk, rzecznik prasowy 
starostwa, którzy wcześniej 
wnioskowali do wojewody 
mazowieckiego o odznacze-
nie sochaczewianina.

Prezydent podkreślił, że to 
dla niego zaszczyt móc wrę-
czyć odznaczenia za dziel-
ność, ofi arność i odwagę w 
roku stulecia odzyskania nie-
podległości, kiedy wspomina-
my bohaterów walczących o 

wolną, niepodległą, suweren-
ną Polskę. Zaznaczył, że boha-
terstwo to nie tylko czas woj-
ny. – Można być bohaterem 
czasu pokoju. Tego nigdzie nie 
uczą, że trzeba ratować życie 
drugiego człowieka. Można 
się nauczyć pierwszej pomocy, 
ale najpierw trzeba mieć siłę 
osobistej decyzji, impuls, by 
rzucić się z pomocą – mówił 
prezydent i dziękował odzna-
czonym za postawę bohater-
stwa, niezłomności, wielkiej 
odwagi. 

Waldemar Miałkos nie 
czuje się bohaterem, uwa-
ża, że nie zrobił nic nad-

zwyczajnego. Tymczasem 
przypomnijmy, iż podczas 
akcji ratunkowej zagro-
żenie było ogromne, bo-
wiem blisko ognia znajdo-
wała się butla z gazem. – To 
dla mnie ogromny zaszczyt 
i radość, że za to, co zrobi-
łem, dziękuje mi osobiście 
głowa państwa. Jestem pod 
wielkim wrażeniem tej uro-
czystości, która, podobnie 
jak i tamten październiko-
wy dzień, zostaną w mojej 
pamięci do końca życia – 
mówił wyraźnie wzruszony 
Waldemar Miałkos.

(Opr. sos)

19 dni przeciwko przemocy Zagrali dla potrzebujących

Cyfrowy krok naprzód Prezydent odznaczył 
Waldemara Miałkosa
Pod koniec ubiegłego roku Waldemar Miałkos, mieszkaniec Sochaczewa, wyciągnął z 
płonącego domu swojego sąsiada, ratując mu tym samym życie. Wykazał się heroiczną 
postawą, za co podziękowały mu wówczas władze samorządu powiatowego. Teraz 
przyszedł czas na odznaczenie z rąk samego Prezydenta RP Andrzeja Dudy. 

Waldemar Miałkos (w środku) otrzymał Medal za Ofi arność i Odwagę
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14 grudnia

Nieznani sprawcy 
włamali się do wnętrza 
budynku mieszkalnego, 
skąd ukradli złotą biżute-
rię i alkohol. Do zdarze-
nia doszło w Teresinie. 

Kierujący ciągnikiem 
rolniczym nie udzielił 
pierwszeństwa przejazdu 
i doprowadził do kolizji 
z nissanem primera. Do 
zderzenia doszło w miej-
scowości Kożuszki - Ko-
lonia. 

15 grudnia

Kierujący pojazdem 
marki Opel Zafi ra nie 
zachował odpowiedniej 
odległości od poprze-
dzającego go pojazdu i 
doprowadził do kolizji z 

seatem ibiza. Do stłuczki 
doszło na ul. Płockiej. 

Policjanci dostali zgło-
szenie, że z pojazdu marki 
Opel Zafi ra zostały skra-
dzione dwie tablice reje-
stracyjne. Do zdarzenia do-
szło na ulicy Towarowej. 

16 grudnia

Policjanci zatrzymali 29 
- letniego mieszkańca gminy 
Sochaczew, który posiadał 
przy sobie torebkę z zawarto-
ścią marihuany. Do zatrzy-
mania doszło w miejscowo-
ści Kożuszki Parcel. 

Mieszkanka gminy Te-
resin zgłosiła, że nieznany 
sprawca przywłaszczył jej te-
lefon komórkowy, który zo-
stawiła w taksówce. Do zda-
rzenia doszło w Warszawie.

ZA BARIERĄ PRAWA

Kronika policyjna 

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

We wtorek 11 grudnia wie-
czorem kierowca alfy romeo, 
na widok policyjnego radio-
wozu, skręcił gwałtownie z 
ulicy Piłsudskiego w Bota-
niczną. Manewr ten zauwa-
żyli policjanci, którzy poje-
chali za pojazdem. Widząc, 
że funkcjonariusze zwróci-
li na niego uwagę, kierow-
ca zgasił silnik, wyskoczył z 
auta i zaczął uciekać. Mun-
durowi nie mieli problemu 
z dogonieniem uciekiniera  i 
chwilę później go obezwład-
nili. Złapany starał się sta-
wiać opór, a funkcjonariusze 
czuli od niego wyraźną woń 
alkoholu.

- W trakcie legitymo-
wania mężczyzna twierdził, 
że jest 27-letnim mieszkań-
cem Mińska Mazowieckie-
go - relacjonuje ofi cer pra-
sowy KPP w Sochaczewie, 
Agnieszka Dzik. - Wskazał 
również, gdzie znajduje się 
prawo jazdy i dowód osobi-
sty. Recytował policjantom 
dane z dokumentów, praw-
dopodobnie myśląc, że uśpi 
to ich czujność. Funkcjona-
riusze widzieli jednak wy-

raźnie, że na zdjęciach w 
obydwu dokumentach wid-
nieje zupełnie inna osoba, 
niż zatrzymany.

Okazało się, że kierow-
cą uciekającym przed ra-
diowozem był 29-letni so-
chaczewianin.  Posłużył się 
dokumentami innej oso-
by, myśląc, że w ten sposób 
uniknie odpowiedzialności.

Jakby tego było mało, ba-
danie na zawartość alkoho-
lu w organizmie wykazało u 
schwytanego uciekiniera po-
nad 2 promile, a z policyjne-
go systemu wynika, że męż-
czyzna ma czynny sądowy 

zakaz prowadzenia pojazdów 
obowiązujący przez 4 lata.

Kompletnie   nieodpo-
wiedzialny sochaczewianin 
trafi ł do policyjnego aresz-
tu. W czwartek 13 grudnia 
usłyszał zarzuty dotyczące 
kierowania pojazdem w sta-
nie nietrzeźwości w okresie 
obowiązywania zakazu są-
dowego oraz posłużenia się 
cudzym dokumentem jako 
swoim. Za popełnione prze-
stępstwa grozi mu teraz do 
5 lat pozbawienia wolności.

Mimo że od czerw-
ca 2017 roku obowiązują w 
naszym kraju zaostrzone 

przepisy, które przewidują 
wysokie kary więzienia za 
samo prowadzenie pojaz-
du pod wpływem alkoho-
lu, to z policyjnych statystyk 
wynika, że każdego dnia 
funkcjonariusze zatrzymu-
ją na polskich drogach pra-
wie 190 osób, które wsiadły 
za kierownicę „po kielisz-
ku”. Pewnie nie bez związku 
z tym, każdego dnia w wy-
padkach drogowych w na-
szym kraju ginie pięć osób. 
Sochaczewscy   policjanci, 
tylko w ubiegłym miesiącu 
zatrzymali 23 nietrzeźwych 
kierowców.

Policjanci zatrzymali 61-let-
nią mieszkankę gminy So-
chaczew, u której znaleźli pa-
pierosy bez polskich znaków 
akcyzy. Nie jest to jej pierw-
szy taki konfl ikt z prawem.

W czwartek 6 grudnia poli-
cjanci weszli do domu 61-let-
niej mieszkanki gminy So-
chaczew. Kobieta była bardzo 
zaskoczona akcją policji. Kry-
minalni w trakcie przeszu-
kania znaleźli i zabezpieczyli 
kilka tysięcy papierosów bez 
polskich znaków akcyzy oraz 
kilkaset złotych pochodzą-
cych z tzw. utargu. Jak ustalili 
policjanci, kobieta z przestęp-
czego procederu uczyniła sta-
łe źródło dochodu.

W trakcie wykony-
wanych przez munduro-
wych czynności śledczych 
w domu zatrzymanej ko-
biety, do drzwi pukali ko-
lejni klienci. W rozmowach 
z nimi operacyjni ustalili, 

że kobieta jedną paczkę pa-
pierosów sprzedawała o po-
łowę taniej, niż kosztują pa-
pierosy kupione w sklepie. 
Przestępczy proceder trwał 
od dłuższego czasu, więc 
wartość strat na szkodę 
Skarbu Państwa jest w trak-
cie ustalania

Zatrzymana 61-latka zo-
stała doprowadzona do Ko-
mendy Powiatowej Policji w 
Sochaczewie. Tam usłysza-
ła zarzut z art. 65 KKS do-
tyczący obrotu wyrobami 
bez znaków akcyzowych. 
Za proceder ten grozi wy-
soka grzywna. Podejrzana 
przyznała się do popełnio-
nego czynu.

Nie jest to jej pierwszy 
konfl ikt z prawem. Kilka 
lat temu policjanci z Socha-
czewa prowadzili w jej spra-
wie podobne postępowanie. 
Wtedy również znaleziono 
papierosy bez polskich zna-
ków akcyzy skarbowej.

Nieuczciwa pracownica jed-
nego z marketów została 
przyłapana przez kierow-
niczkę na kradzieży. W ten 
sposób przygotowywała się 
do nadchodzących świąt.

Kierowniczka marketu zain-
teresowała się podejrzanym 
zachowaniem jednej z pra-
cownic. Postanowiła spraw-
dzić co zamierza 34-latka, 
więc wyszła za nią do ma-
gazynu sklepu. Tam była 
świadkiem, jak złodziejka 

chowa do samochodu czar-
ną torbę. Okazało się, że 
w środku miała schowane 
ozdoby świąteczne, ubrania i 

papierosy o łącznej wartości 
kilkuset złotych.

Wez wa ni    pol ic ja nci
podczas przeszukania zna-

leźli w samochodzie przy-
łapanej na kradzieży sprze-
dawczyni m.in. złotą 
biżuterię. Trwają ustalenia, 
czy ona również nie pocho-
dzi z przestępstwa.

Nieuczciwa pracowni-
ca sklepu została zatrzyma-
na i osadzona w policyjnym 
areszcie, po czym usłyszała 
zarzut kradzieży i przyzna-
ła się do tego czynu. Za po-
pełnione przestępstwo grozi 
jej do 5 lat pozbawienia wol-
ności.

Przekonywał policjantów, 
że jest kimś innym
Potencjalny zabójca, bo tak obecnie polskie prawo traktuje osoby, które wsiądą za 
kierownicę pod wpływem alkoholu, próbował szybkim manewrem zmylić patrol policji. 
Zabrakło mu jednak zimnej krwi i jego zachowanie wzbudziło podejrzenia mundurowych. 
Chwilę później zabrakło mu rozsądku, bo najpierw zaczął uciekać, potem stawiał opór 
przy zatrzymaniu, a złapany, wylegitymował się cudzymi dokumentami.

Pracownica sklepu kradła na święta

Kilka tysięcy 
nielegalnych papierosów
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Daniel Wachowski
daniel.wachowski@sochaczew.pl

Jak wspomina Teresa Przy-
bylska, prezes powiatowego 
zarządu Towarzystwa Przy-
jaciół Dzieci, kilka lat temu 
odebrała telefon. Rozmówca 
zaproponował, że wraz ze 
znajomymi z pracy zorgani-
zuje dzieciom mikołajki. 

- Oczywiście przyjęliśmy 
propozycję, bo każda forma 
pomocy jest dla nas bezcenna. 
Myślałam, że spotkamy się w 
świetlicy, dzieci odbiorą upo-
minki, zjedzą coś słodkiego, a 
okazało się, że nasi przyjacie-
le planują kilkugodzinną im-
prezę na wielką skalę, z serią 
atrakcji. Sami organizują kon-
kursy sportowe, poczęstunek, 
paczki. I tak już pięć lat nasze 
dzieci mają wyjątkowe mi-
kołajki. Brakuje mi słów, by 
podziękować tym młodym 
ludziom za serce okazywa-
ne naszym podopiecznym - 
mówi Teresa Przybylska. 

W tym roku wolonta-
riusze przygotowali kon-
kurencje sportowe (strzały 
do bramki, strzały z łuku), 
zręcznościowe, stanowisko 
minigolfa, zaprosili do ry-
walizacji w konkursie na 

najładniejszą kartkę bożo-
narodzeniową i najładniej 
udekorowany piernik. Moż-
na było pograć w kometkę, 
z koleżanki czy kolegi przy 
pomocy papieru toaletowe-
go zrobić mumię, w misio-
wym bingo wygrać maskot-
kę. Na chętnych czekało też 
stanowisko do malowania 
buziek. Była wata cukrowa, 
słodkie naleśniki z owoco-
wymi polewami, ciastka i 
mnóstwo dobrej zabawy.

Nikt nie wyszedł z im-
prezy bez prezentu, gdyż na 
koniec z dziećmi spotkał się 
św. Mikołaj, który 120 pod-
opiecznym świetlic rozdał 
paczki z przyborami pla-
stycznymi, słodyczami i za-
bawkami. 

Dzieci z TPD na 
spotkaniu z Mikołajem
W sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej nr 3 odbyło się tradycyjne spotkanie 
mikołajkowe dla dzieci korzystających ze wsparcia trzech sochaczewskich i jednej 
młodzieszyńskiej świetlicy TPD. Już piąty raz grupa przyjaciół z Warszawy zaprosiła 
nasze dzieci do wspólnej zabawy, przygotowała dla podopiecznych TPD 120 paczek, 
zapewniła im kilkugodzinną zabawę i spotkanie ze świętym Mikołajem.

Do sprzedaży trafi ła już 
kolejna publikacja jednego 
z najbardziej znanych so-
chaczewskich historyków - 
Bogusława Kwiatkowskie-
go. Jest to już czwarty tom 
jego „Dziejów Sochacze-
wa”, a dokładnie pierwsza 
część czwartego tomu. Z tej 
okazji w Ostoi św. Domini-
ka odbyło się spotkanie z 
autorem.

Publikacja obejmuje histo-
rię Sochaczewa w latach 

1793-1863, czyli od II roz-
bioru Polski do wybuchu 
powstania styczniowego. 
Jak zdradził podczas spo-
tkania Bogusław Kwiatkow-
ski, jej napisanie było bar-
dzo pracochłonne. A to z 
uwagi na obszerność tek-
stów źródłowych. W grupie 
miast podobnej wielkości 
Sochaczew miał wyjątko-
we szczęście, gdyż z oma-
wianego okresu zachowało 
się bardzo dużo skrupulat-
nie sporządzonych doku-

mentów. Jak określił to sam 
autor, do opracowania ich 
wszystkich potrzebne było-
by wiele lat i kilku history-
ków.

Bogusław Kwiatkow-
ski mówił również o swoim 
warsztacie pisarskim. Zdra-
dził, jak uzyskuje dostęp do 
źródeł historycznych. Po-
równał ich dostępność dziś 
do tej, jaka była jeszcze kil-
kanaście lat temu. 

Sebastian Stępień

Nowa publikacja Bogusława Kwiatkowskiego

Do bardzo udanych należy 
zaliczyć wieczór autorski 
Magdaleny Węgrzynowicz-
-Plichty. Odbył się on 7 
grudnia w Miejskiej Biblio-
tece Publicznej. Jeszcze 
długo po spotkaniu pu-
bliczność i autorka toczyli 
dyskusje nie tylko o poezji.

Autorka pochodzi z Socha-
czewa, tutaj się wychowała, 
chodziła do szkoły i zdała 
maturę w LO im. Fryderyka 
Chopina. Do Krakowa wy-
jechała na studia i tam już 
została, ale chętnie wraca 
do rodzinnego miasta.

Zadebiutowała w 1998 
r. tomem wierszy „Dozna-
nia”. Od tego czasu wydała 
siedem kolejnych zbiorów:  
„Anemony” (2003), „Łap-
taki” (2005), „Kalkomanie” 
(2007), „Pokolenia” (2009), 
„Miraże” (2014), „Artefak-
ty” (2015) oraz „Imponde-
rabilia” (2018). I właśnie z 
tym tomikiem wierszy od-
wiedziła Sochaczew. Łatwo 
policzyć, że autorka obcho-
dzi w tym roku 20-lecie pra-
cy twórczej i zapowiada, że 
w przygotowaniu jest tom 
inspirowany antyczną liry-
ką greckiej poetki Safony - 
„Safoniana”. 

Wieczór autorski otwo-
rzyła dyrektor bibliote-
ki Barbara Bronicz, a mo-
deratorem spotkania była 
Hanna Jażdżyk. Publicz-
ność poznała drogę zawo-
dową poetki, która z wy-
kształcenia jest socjologiem 
i pedagogiem. Pracowała 
jako nauczyciel, urzędnik 
państwowy, a od 1999 r. do 
chwili obecnej jest redakto-
rem naczelnym wydawnic-
twa IDEA. W 2004 r. zało-

żyła własne wydawnictwo 
SIGNO, w którym wydała 
ponad osiemdziesiąt tytu-
łów z literatury pięknej. Jest 
także redaktorem kwartal-
nika literacko-kulturalne-
go LiryDram i portalu li-
terackiego Horyzont. W 
latach 2011-2014 była pre-
zesem krakowskiego od-
działu Związku Literatów 
Polskich. Jest laureatką wie-
lu konkursów literackich, 
w których obecnie zasiada 
jako juror.

W piątkowy wieczór 
Magdalena Węgrzynowicz-
-Plichta czytała wiersze z 
tomu   „Imponderabi lia”, 
zwracając uwagę publiczno-
ści na to, co dla niej ważne: 
wolność, miłość, sprzeciw 
wobec zaciskającej się wokół 
nas cywilizacji i technokra-
cji, dobrodziejstwa natury. 

Jedna z uczestniczek 
spotkania, Stanisława Pod-
górska, znająca twórczość 
krakowskiej poetki, de-
dykowała jej swój wiersz, 
twierdząc, że z poezji Mag-
d a leny  Węg r z y now icz-
-Plichty emanuje wielki 
spokój i liryczna melodia. 
Zresztą twórczość poetki 
oklaskiwała cała widownia 
składająca się m.in. z człon-
ków stowarzyszenia „Atut”, 
szkolnych znajomych au-
torki i miłośników mowy 
wiązanej. A o zaintereso-
waniu twórczością Węgrzy-
nowicz-Plichty   świadczy 
fakt, że wszystkie przywie-
zione przez nią egzempla-
rze najnowszego zbioru ro-
zeszły się jak przysłowiowe 
świeże bułeczki. Można je 
także znaleźć w sochaczew-
skiej bibliotece.

Jolanta Sosnowska

Imponderabilia, 
czyli rzeczy ważne
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Na deskach sochaczewskiej 
PSM kolejny raz wystawio-
no „Cud mniemany, czyli 
Krakowiacy i Górale” w wy-
konaniu uczniów placówki. 
W trakcie wydarzenia zbie-
rano pieniądze na bożona-
rodzeniową akcję „Paczka 
do Paczki”, prowadzoną 
przez redakcję „Ziemi So-
chaczewskiej”.

Wykonawcami opery byli 
soliści, chór mieszany i or-
kiestra kameralna Państwo-
wej Szkoły Muzycznej II 
stopnia pod dyrekcją Iwo-
ny Niemyjskiej. Młodzi ar-
tyści nie dość, że utrzyma-
li poziom trzech pierwszych 
przedstawień, to wręcz do-

szlifowali swoje kreacje ak-
torskie, partie wokalne 
oraz instrumentalne. Moż-
na było odnieść wrażenie, 
że „Krakowiacy i Górale” 

„grani” są bez najmniejsze-
go wysiłku, a zarówno Iwo-
na Niemyjska, jak i jej pod-
opieczni świetnie się przy 
tym bawią. Uczniowie wy-

stąpili dwa razy - w piątko-
wy wieczór oraz sobotnie 
popołudnie. 

Wyjątkowo udana insce-
nizacja wodewilu z muzyką 

Jana Stefaniego do libretta 
Wojciecha Bogusławskiego 
zgromadziła liczną publicz-
ność. Wykazała się ona też 
olbrzymim sercem i hojno-

ścią -  na „Paczkę do Pacz-
ki” udało się zebrać ponad 
1,2 tys. zł, za co serdecznie 
dziękujemy. 

Agnieszka Poryszewska

Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

W czasie kiermaszu bożona-
rodzeniowego można było ku-
pić zabawki, biżuterię, słodycze i 
wiele innych produktów dedyko-
wanych zbliżającym się świętom. 
Swoje wyroby prezentowali ręko-
dzielnicy z Sochaczewa i okolic. 
Dużym powodzeniem cieszyły 
się ozdoby choinkowe i domowe 
wyroby piekarnicze oraz prze-
twory. Kiermaszowi towarzyszy-
ła „Świąteczna Scena”, na której 
prezentowały się dzieci i mło-
dzież z Sochaczewskiego Cen-
trum Kultury. Wystąpiły zespo-
ły Open Day, Open Day Junior, 
Smile Crew oraz Perełki. Dzięki 
nim w kramnicach rozbrzmia-
ły kolędy i świąteczne szlagiery. 
Nie obyło się bez akcentu ludo-
wego w postaci występu zespo-
łu „Folklorek”. W międzyczasie 
kilka tajników fl orystyki zdra-
dziła Danuta Klonowska, prowa-
dząca kwiaciarnię przy ul. Trau-
gutta. Widzowie zobaczyć mogli, 
jak w prosty sposób i z dostęp-
nych materiałów wykonać świą-
teczny stroik.

Równolegle w Miejskiej Bi-
bliotece Publicznej na piętrze 
zorganizowano warsztaty pla-
styczne dla dzieci. Mogły one 
poznać wiele technik rękodziel-
niczych, m. in. decoupage, two-

rzenie masy porcelanowej czy 
solnej. Wspólnie wykonywano 
bombki, łańcuchy, kartki świą-
teczne i dekorowano pierniczki.  
By dać najmłodszym szansę na 
„złapanie oddechu” pomiędzy 
powstawaniem kolejnych dzieł, w 
przerwie burmistrz Piotr Osiec-
ki i poseł Maciej Małecki czyta-
li im opowiadania. Na drugim 
piętrze z kolei trwały rozgrywki 
prowadzone przez stowarzysze-
nie „Planszówki w Sochaczewie”. 
Zagrać można było w najróżniej-
sze gry. Otwarta została liga w grę 
„Wsiąść do pociągu”.

Na koniec przedświątecznej 
niedzieli rozstrzygnięto konkurs 
„Figa z makiem”. Kolejny raz so-
chaczewianie mogli spróbować 
swoich sił w rywalizacji na  naj-
lepszy wypiek, którego moty-
wem przewodnim były fi gi oraz 
mak. Ważny był nie tylko smak, 
ale i wygląd zgłoszonych do kon-
kursu „prac”. Wybór najlepszego 
wypieku nie był prosty, co po-
twierdzali goście kiermaszu, 
którzy mogli spróbować kon-
kursowych słodkości. Ostatecz-
nie zwyciężył tort „Figa z ma-
kiem” Anety Bożewskiej. Drugą 
lokatę przyznano tarcie mako-
wej z konfi turą z fi g Anny Ku-
ran, a trzecią - pierożkom droż-
dżowym Moniki Krawczyk. 
Wyróżniono również wypieki 
Anny i Antoniny Gogół. 

„Cud mniemany” na scenie szkoły muzycznej 

Kramnice świąteczne i rozśpiewane
W niedzielę 16 grudnia swoje podwoje kolejny raz otworzyły kramnice, tym razem w świątecznym stylu. Odwiedzający mogli zrobić 
zakupy na bożonarodzeniowym kiermaszu, posłuchać muzyki, wziąć udział w warsztatach, a także spróbować pysznych słodkości.
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IDĄ ŚWIĘTA

Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Kiermasz, mimo jesiennej, 
deszczowej aury, utrzymany 
w iście świątecznym klima-
cie, był znakomitą okazją, 
aby zakupić bożonarodze-
niowe dekoracje, stroiki, ale 
też wybrać prezenty i po-
czuć magię zbliżającego się 
święta. Jego organizatorami 
byli: Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie, Powiatowy 
Zespół Edukacji oraz ho-
tel Chopin. Najwięcej osób 
i instytucji biorących udział 
w kiermaszu związanych 
jest oczywiście z naszym 
powiatem, jednakże, w tym 
roku gościliśmy znaczną 
grupę wystawców spoza re-
gionu, m.in. z Kościerzyny 
czy Łodzi. 

Bombki i pierniki
Na kilkudziesięciu sto-
iskach wystawienniczych 
oferowano, obok pięknych 
bombek, choinek czy stro-
ików także unikatowe kart-
ki świąteczne. Były wyro-
by szydełkowe, ceramiczne, 
produkty wykonane z drew-
na lub masy solnej. Nie za-
brakło wystawców, którzy 
oferowali ręcznie wykonaną 
biżuterię, czy materiałowe 
zabawki dla najmłodszych. 
Było też coś dla podniebie-
nia, m.in. piernikowe cuda, 
miody, ciasta, chleby, po-
widła, syropy, soki a nawet 
swojskie wyroby wędliniar-
skie, które cieszą się ogrom-
ny m   za interesowaniem 
każdego roku.

Zaprezentowali się rów-
nież podopieczni powia-
towych placówek, w tym: 
uczniowie Zespołu Szkół 
Specjalnych w Erminowie, 
Zespołu Szkół w Teresi-
nie, ZS RCKU oraz Zespołu 
Szkół im. J. Iwaszkiewicza. 
Ozdoby świąteczne sprze-
dawali podopieczni DPS w 
Młodzieszynie, dziewczęta 
z Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego w Zału-
skowie a także sochaczew-

skie drużyny harcerskie, 
Warsztat Terapii Zajęciowej 
oraz wychowankowie z Pla-
cówki Opiekuńczo-Wycho-
wawczej w Giżycach. Dla 
zwiedzających przygotowa-
no degustację świątecznych 
potraw, o którą tradycyj-
nie zadbała kuchnia hotelu 
Chopin.

Tradycyjnie też przy-
znano puchar starosty Jo-
lanty Gonty dla najatrak-
cyjniejszego stoiska. W tym 
roku otrzymała go Karoli-
na Stępień z gminy Rybno, 
a nagrodę wręczył jej prze-
wodniczący rady powiatu 
Andrzej Kierzkowski, któ-
ry w imieniu władz samo-
rządowych złożył uczestni-
kom kiermaszu świąteczne 
życzenia. Obecni byli też:  
burmistrz Sochaczewa Piotr 
Osiecki wraz ze swymi za-
stępcami - Dariuszem Do-
browolskim i Markiem Fer-
gińskim a także Sylwester 
Kaczmarek, przewodni-
czący Rady Miejskiej oraz 
Adam Orliński, wiceprze-
wodniczący sejmiku mazo-
wieckiego, wójtowie, radni 
miejscy i powiatowi. 

Rozbłysła choinka
Nieco później - bo już od go-
dziny 15:00 na placu Ko-
ściuszki na sochaczewian 
czekały pierwsze atrakcje. 
Były to   dekorowane pier-
niki z piekarni Gzik. Słody-
cze rozdawali szczudlarze  - 
Mikołaj i Śnieżynka,  a także 
członkowie Stowarzyszenia 
Motocykliści Sochaczewa. Ci 
ostatni przyprowadzili swoje 
maszyny, które specjalnie na 
tę okazję zostały udekorowa-
ne w bożonarodzeniowym 
stylu. Nic więc dziwnego, że 
dzieci chętnie fotografowały 
się na tak niebanalnych mo-
tocyklach. Wśród publiczno-
ści przechadzała się również 
maskotka renifera, z którą 
chętnie zdjęcia robili sobie 
młodsi i starsi. Wokół placu 
stanęły stoiska z dekoracja-
mi, słodyczami, zabawkami 
oraz karuzela. 

Pogoda co prawda nie 
dopisała, ale nie odstraszy-
ło to publiczności. Dzieci 
wzięły udział w programie 
„Mikołaj ze śnieżnej baj-
ki”. Interaktywne przedsta-
wienie łączyło taniec, śpiew 
i zabawne scenki, do któ-
rych angażowano malu-
chy. Na fi nał zastępcy bur-
mistrza Marek Fergiński 
oraz Dariusz Dobrowolski, 
przewodniczący Rady Miej-
skiej Sylwester Kaczmarek, 
naczelnik wydziału kultu-
ry, turystyki i promocji Jo-
anna Niewiadomska-Kocik, 
dyrektor   Sochaczewskie-
go Centrum Kultury Artur 
Komorowski, Jolanta Kaw-
czyńska i Magdalena Frana-
szek-Niewiadomska z SCK, 
w towarzystwie małych so-
chaczewian oraz  Świętego 
Mikołaja zapalili miejską 
choinkę. Później przyszedł 
czas na wspólne kolędowa-
nie z Moniką Rychwalską.

Znak, że święta tuż, tuż...
Prawie 80 wystawców, konkursy, śpiewanie kolęd, degustacja potraw bożonarodzeniowych i wiele innych atrakcji czekało 
na gości, którzy 9 grudnia odwiedzili hotel Chopin podczas VII już edycji kiermaszu świątecznego. Tego samego dnia 
na pl. Kościuszki rozbłysło także sochaczewskie drzewko, co wróży rychłe święta, i odbyło się tradycyjne spotkanie z Mikołajem.

Naszym 
Czytelnikom 
pięknych świąt 
i szampańskiej 
zabawy 
na powitanie 
Nowego Roku 

życzy 
Redakcja 

Kolejne wydanie 
2 stycznia 2019 roku
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Daniel Wachowski
daniel.wachowski@sochaczew.pl

W wernisażu wzięli udział 
burmistrz Piotr Osiecki, rad-
na Magdalena Zborowska 
oraz autorzy szopek, czyli 
wierni przyjaciele konkursu 
stanowiącego od lat wizy-
tówkę sochaczewskiego mu-
zeum. Witając gości dyrek-
tor Paweł Rozdżestwieński 
przypomniał, że ze wzglę-
du na niedawno zakończony 
poważny remont placówki, 
obejmujący wymianę ca-
łej sieci centralnego ogrze-
wania, w tym roku konkur-
su nie było. Ponieważ wpisał 
się w roczny kalendarz kul-
turalny, postanowiono raz 
jeszcze pokazać najpiękniej-
sze szopki doceniane przez 
jury na przestrzeni ostatnich 
25 lat. Wiele z nich stanowi 
teraz własność muzeum. 

Beata Tarka, organizu-
jąca konkurs od jego pierw-
szej edycji, powitała na wer-
nisażu m.in. rzeźbiarza 
Jana Piątkowskiego, który 
uczestniczył w nim od sa-
mego początku, ale gdy wy-
grał kilka pierwszych edycji, 
przestał dostarczać szopki, 
by dać szansę innym. Po-
witała też Ewę Golę, która, 
wraz z rodziną, z sukcesa-
mi, startowała w konkursie 
przez kilkanaście lat. 

- Szopki pani Ewy za-
wsze odpowiadały na zada-
ny przez nas temat. Warto 
przypomnieć, iż od dzie-
siątej edycji zaczęliśmy ar-
tystom wskazywać jakąś 
myśl przewodnią. Prosi-
liśmy o szopki klasyczne, 
krakowskie, mazowieckie, 
XXI wieku, z różnych stron 
świata, z historią w tle, gó-
ralskie. Prace rodziny Go-
lów to prawdziwe dzieła 
sztuki - mówiła Beata Tar-
ka. 

Wśród 36 szopek znala-
zły się też wyjątkowe pra-
ce Jolanty Małczak, poet-
ki i malarki, która pokazuje 
szopki wykonane z włóczki. 
Z kolei rzeźbiarz Jan Kor-
powski dostarczył do mu-
zeum szopkę inspirowaną 
narodowym jubileuszem, 
setną rocznicą odzyskania 
przez Polskę niepodległości.  

Warto zaznaczyć, że 
wystawie towarzyszy pre-
zentacja świątecznych kart 
pocztowych z okresu między-
wojennego, okupacji i czasów 
PRL, drukowanych, ręcznie 
malowanych, wysyłanych z 
przymusowych robót z Nie-
miec. Wszystkie pochodzą ze 
zbiorów sochaczewianki Ali-
cji Przybysz, która swą ko-
lekcję tworzyła przez ponad 
osiem dekad, aż do śmieci. 
Dyrektor muzeum apelował, 

żeby zbierać rodzinne pamiąt-
ki, by, po pierwsze, coś mate-
rialnego po nas zostało, a po 
drugie, by po latach następne 

pokolenie mogło sięgnąć do 
zbiorów, zobaczyć, jak wyglą-
dało życie pięćdziesiąt czy sto 
lat temu. 

W świąteczny nastrój 
wprowadziła gości woka-
listka Monika Rychwalska, 
śpiewająca najbardziej zna-

ne kolędy i pastorałki przy 
akompaniamencie Konrada 
Bańburskiego.  

Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia 
życzę Państwu obfi tości błogosławieństwa nowo narodzonego 
dzieciątka Jezus. Życzę, abyśmy u kresu setnej rocznicy
odzyskania Niepodległości przez Państwo Polskie prze-
żywali Święta Narodzenia Pańskiego w atmosferze 
miłości, radości oraz braterskiej solidarności.
Niech nadchodzący
2019 rok wypełniony
będzie łaskami Bożymi,
pokojem serca, zdrowiem 
oraz ludzką życzliwością.

Łukasz 
Gołębiowski
Radny Sejmiku 
Województwa 
Mazowieckiego

Najpiękniejsze szopki
W Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą otwarto wystawę 36 szopek stanowiącą przegląd 25 edycji muzealnego 
Konkursu na Szopkę Bożonarodzeniową. Misternie wykonane dzieła można oglądać do końca stycznia. Wystawie zatytułowanej 
„Dzisiaj w Betlejem wesoła nowina” towarzyszy prezentacja świątecznych kart pocztowych wykonanych nawet sto lat temu.

Mieszkańcom Sochaczewa i powiatu życzę 
zdrowych, rodzinnych Świąt Bożego Narodzenia. 
Niech ten niezwykły czas przyniesie wiele szczęścia, 
miłości oraz nadzieję na każdy nowy dzień 2019 r.

Wiceprzewodniczący Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego 

Adam Orliński

Z okazji zbliżających się 
Świąt Bożego Narodzenia, 
Mieszkańcom Sochaczewa 
oraz gmin powiatu 
sochaczewskiego składam 
płynące z głębi serca życzenia 
zdrowia, szczęścia oraz 
wszelkiej pomyślności. 
Niech te piękne święta 
upłyną w atmosferze 
rodzinnego ciepła, dadzą 
Państwu siłę pokonania 
wszelkich trudności.

Marcin Podsędek
Wiceprzewodniczący Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego
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Naszą akcję wsparli m.in. uczniowie szkoły językowej Early Stage

Wiemy to już dziś, bo dzięki 
naszym darczyńcom jeden 
pokój w kramnicach wypeł-
niają słodycze, dziecięce i 
młodzieżowe   kosmetyki, gry i 
przybory plastyczne. Trafi ą do 
dzieciaków w tym tygodniu, 
podczas uroczystych wigilii.

Nasi sponsorzy i mieszkań-
cy nie zawiedli. Otrzymali-
śmy pieniądze na zakupy oraz 
wiele darów w postaci słody-
czy, artykułów spożywczych, 
przyborów szkolnych. Wiele 
z nich pochodzi ze zbiórki w 
czterech dużych sklepach PSS 
„Społem”. Ich klienci kupo-
wali produkty, których część 
trafi ała do wystawionych 
tam koszy. Bardzo dziękuje-
my tym wszystkim anonimo-
wym darczyńcom, którzy po-
dzielili się swoimi zakupami, 
oraz spółdzielni „Społem”, 
która umożliwiła przeprowa-
dzenie zbiórki.

Wielkie   podziękowania 
należą się także dyrekcji oraz 
uczestnikom koncertu bożo-
narodzeniowego w Państwo-

wej Szkole Muzycznej. Tutaj, jak 
co roku, odbyła się przed kon-
certem kwesta do puszek. Or-
ganizują ją członkowie samo-
rządu uczniowskiego, którzy w 
tym roku zebrali 1250 zł. Kwo-
ta ta zasiliła konto akcji „Paczka 
do Paczki”.

Oprócz indywidualnych 
darczyńców mamy też fi rmy, 
które od lat fi nansowo wspie-
rają nasze przedświątecz-
ne działania. Są to „Bakoma” 
oraz „Promex”. Kobieta-fi r-
ma to z kolei Marta Zarzyńska 
(kiedyś Dybiec), która sama 
agituje wśród małych fi rm i 
robi to na tyle skutecznie, że 
w redakcji mamy coraz więcej 
upominków.

O każdym z darczyńców 
można by pisać peany na cześć, 
ale na szczęście rozumieją oni, 
że nie o to chodzi. Rzecz w tym, 
aby skutecznie pomagać, nie 
czekając na laury. I my tak dzia-
łamy. Relację z przebiegu naszej 
akcji oraz pełną listę sponsorów 
zamieścimy w noworocznym 
wydaniu.

Jolanta Sosnowska

Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Kolędy śpiewają wtedy 
m.in. samorządowcy z mia-
sta i powiatu, podopieczni 
ŚDS i ich rodzice, dzieci z 
sochaczewskich przedszko-
li, wokaliści z SCK, pra-
cownicy zaprzyjaźnionych 
ośrodków pomocy społecz-
nej, stowarzyszeń zajmują-
cych się seniorami, osobami 
chorymi, niezaradnymi ży-
ciowo, pensjonariusze DPS, 
uczniowie. Zasady są proste 
- każdy indywidualnie lub 
w grupie, wykonuje jedną 
lub więcej wybranych kolęd. 
Śpiewać można z akompa-
niamentem lub bez, wspo-
magać się można też stro-
jami i dekoracjami, ważne 
przede wszystkim jest jed-
nak to, by muzyka płynęła 
w bożonarodzeniowym du-
chu, a więc prosto z serca. 

W klimat świąt wprowa-
dził gości przyjaciel ŚDS, ks. 
Andrzej Kita, który opowie-
dział o znaczeniu kolęd na 
przestrzeni dziejów, zwią-
zanymi z nimi tradycja-
mi oraz tym, jak ważne jest 
pielęgnowanie kultury ich 
śpiewania w klasycznej for-
mie. Odniósł się również do 
chrześcijańskich wartości, 
potęgi Bożego Narodzenia i 
roli wspólnoty w życiu każ-
dego z nas. Podczas spotka-
nia nie zabrakło oczywiście 
składania życzeń.  Wszel-
kiej pomyślności nie tylko 
zebranym, ale wszystkim 
sochaczewianom,   życzyli  
m. in. przewodniczący Rady 
Powiatu Andrzej Kierzkow-
ski, przewodniczący Rady 
Miasta Sylwester Kaczma-
rek, burmistrz Piotr Osiec-
ki oraz dyrektor ŚDS Joan-
na Majewska.

- Zupełnie nietypo-
wo chciałbym, by w czasie 
świąt w waszych domach 
było tłoczno. W Boże Naro-
dzenie bowiem nikt nie po-
winien być sam, a im więcej 
ludzi jest wokół nas, tym ten 
okres jest bardziej radosny - 
mówił burmistrz Osiecki. 

Sylwester   Kaczmarek 
przypomniał, że w tym, tak 
jak i w wielu poprzednich 
latach, nasz ŚDS przygoto-
wał choinkę, która trafi a na 
bożonarodzeniowy festi-
wal do naszego miasta part-
nerskiego Melton Mowbray. 
Niezmiennie sochaczewskie 
drzewka cieszą się tam ol-
brzymim uznaniem. 

W tym roku w ŚDS wy-
stąpiło aż 20 reprezenta-
cji „kolędników”. Wspólne 
śpiewanie rozpoczęły ma-
luszki z naszego żłobka oraz 
dzieci z Miejskiego Przed-
szkola nr 4. Ich wykonania 
były wyjątkowo ujmujące. 
Później można było usłyszeć 
mniej i bardziej znane ko-
lędy, a wśród nich: „W gru-
dniowe noce”, „Jezus malu-
sieńki”, „Największy gazda”, 
„Gore gwiazdka Jezusowi”. 

Kolędowaliśmy 
wszyscy wraz
Podczas tradycyjnego corocznego spotkania w Środowiskowym Domu Samopomocy 
rozbrzmiewały kolędy i pastorałki. 12 grudnia spotkali się tam wszyscy ci, którym 
bliska jest ta wyjątkowa placówka. Jednogłośnie przyznają, że dla nich wydarzenie 
„Kolędujmy wszyscy wraz” jest znakiem, że można zacząć odliczać dni do świąt.

Będą piękne paczki

Zakład Komunikacji Miejskiej uprzejmie informuje, 
że w okresie Świąt Bożego Narodzenia i Nowego 
Roku autobusy będą kursować następująco:  

Wigilia i Sylwester – jak w dni robocze bez nauki szkolnej z tym, 
że ostatni kurs nastąpi:
linia nr 3      z  PKP o 21.10 tylko do Trojanowa
linia nr 3A    z  PKP o 21.04 tylko do Trojanowa
linia nr 4      z  Energomontażu o 18.45 do Chodakowa
linia nr 5      z  Energomontażu  o 19.25 do Korczaka
linia nr 6      z  Energomontażu tylko do Trojanowa o 19.50

Pierwszy Dzień Świąt i Nowy Rok – kursuje tylko linia  3 i 3A 
według specjalnego rozkładu jazdy umieszczonego na naszej 
stronie internetowej i na przystankach oraz linia LD Korczaka – 
Chodaków.
 

Drugi Dzień Świąt –  jak w dni świąteczne.
 

DHL - w okresie Bożego Narodzenia nie kursuje.

OGŁOSZENIE
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Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

W kategorii klas IV-VI na-
desłano 24 zdjęcia, w kate-
gorii klas IV-VIII oraz klas 
III gimnazjalnych 69 zdjęć, 
natomiast 61 zdjęć wykonali 
uczniowie szkół ponadgim-

nazjalnych. Dwie fotografi e 
zostały nadesłane przez na-
uczycieli. 18 prac nie speł-
niło wymogów regulamino-
wych konkursu.

Fotografi e oceniało jury 
w składzie: Elżbieta Szczy-
pińska, Mariola Woźnicka 
i Aneta Stępień (Biblioteka 

Pedagogiczna) oraz Marta 
Przygoda-Stelmach, fotograf 
Wojciech Karpiński oraz 
grafi k Marcin Rząp – repre-
zentujący muzeum kolejki.

Jak powiedziała dyrek-
tor biblioteki Elżbieta Szczy-
pińska, cieszy ją, że organi-
zowane już po raz siódmy 

wydarzenie zyskuje na po-
pularności wśród mło-
dych ludzi, co przekłada się 
na wiele przysłanych prac. 
Przypomniała przy tym, że 
to nie jedyny konkurs or-
ganizowany w kierowanej 
przez nią placówce. Już nie-
długo zobaczymy publikacje 

nadesłane na konkurs „Wy-
dajemy własną książkę”. 

Ogłoszenie wyników nie 
wyczerpało przewidzianych 
na ten dzień atrakcji. Łukasz 
Popowski wygłosił prelekcję 
„Podróż w czasie koleją wą-
skotorową. Sochaczew i jego 
droga do wolności - wybra-

ne zagadnienia”. Następnie 
uczennica Kalina Staszew-
ska świetnie zaprezentowa-
ła się w monodramie „Dunia 
Marzycielka”. Po ogłoszeniu 
werdyktu goście wydarzenia 
zostali zaproszeni do zwie-
dzania muzeum.

Zaklęci, zaczytani z ciuchcią w tle
W środę 12 grudnia w Muzeum Kolei Wąskotorowej w Sochaczewie poznaliśmy wyniki konkursu: „Zaklinajmy… 
zaczytajmy… KOLEJ na czytanie”, którego organizatorem już po raz siódmy była Pedagogiczna Biblioteka Wojewódzka, 
fi lia w Sochaczewie. Na konkurs wpłynęło 156 zdjęć  autorstwa uczniów i nauczycieli z jedenastu szkół.

Miejsce I w kategorii Szkoła Podstawowa klasy IV-VI: Kalina Staszewska z SP Teresin Miejsce I w kategorii Szkoły Ponadpodstawowe: Wiktoria Stalpińska z ZSRCKU

Muzealia znajdujące się poza 
ekspozycją potrafi ą odsłaniać 
swoje tajemnice stopniowo. W 
zbiorach biblioteki MZSiPnB 
znajduje się ogromna ilość 
dokumentów wymagających 
wnikliwej uwagi i opracowa-
nia, co jest zajęciem żmudnym 
i pracochłonnym. Jednym z 
takich dokumentów, który 
przy bliższych oględzinach 
okazał się potencjalną sen-
sacją, jest drukowany w XVII 
w. zbiór praw i konstytucji 
sejmowych, wydanych za pa-
nowania czterech królów pol-
skich - Zygmunta Augusta, 
Stefana Batorego, Zygmunta 
III Wazy i Władysława IV.

Jest to tak zwany potocznie 
„klocek”- nazwa pochodzi od 
specyfi cznej kubatury - dru-
kowane na potrzeby jednostek 
administracyjnych dokumen-
ty, doszywano bowiem w mia-

rę dosyłania nowych do po-
przednich, tworząc pokaźnych 
rozmiarów wolumin, pozba-
wiony okładek. Dokumenty 
znajdujące się w zbiorze dru-
kowane były między innymi 
w latach 1633, 1637 i 1638, za-
wierają jednak wydruki wcze-
śniejszych konstytucji sejmo-
wych, począwszy od roku 1569 
(pierwszym jest zatwierdzenie 
Unii Lubelskiej), co wskazy-
wałoby, że w jednostce admi-
nistracyjnej - którą mogło być 
między innymi starostwo czy 
miasto królewskie, rzeczonych 
dokumentów nie było. Warto 
dodać, że posiadanie samych 
drukowanych dokumentów 
nie oznaczało ich wejścia w ży-
cie - należało ich treść przepi-
sać do lokalnych ksiąg. Wśród 
obecnych w muzeum doku-
mentów znajdują się głównie 
konstytucje sejmów walnych 
warszawskich, ale także uni-

wersały wzywające do wzię-
cia w nich udziału. Szczegó-
łowe postanowienia sejmów 
dotyczą poborów do wojska, 
wojen, rozporządzeń admini-
stracyjnych, podatków czy po-
selstw, a także mniejsze decy-
zje dotyczące poszczególnych 
województw czy ziem - także 
Sochaczewa, któremu poświę-
cono miejsce w konstytucjach 
sejmu walnego z roku 1638, 
gdzie znajduje się „exempt Sta-
rosty Sochaczewskiego”.

Dokumenty charaktery-
zują się językiem staropolskim 
przemieszanym ze zwrota-
mi łacińskimi, nie brakuje tak-
że całych dokumentów po łaci-
nie. Zastosowano tutaj znany i 
popularny w XVI i XVII wieku 
typ czcionki zwanej „szwaba-
chą polską”, która była odmia-
ną pisma gotyckiego.

Cały „klocek” sporządzono 
w drukarni Andrzeja Piotrow-

czyka, który w 1609 r. zyskał 
przywilej drukowania sejmo-
wych konstytucji. Drukarnia 
została założona w 1576 przez 
Andrzeja, a następnie prowa-
dzona przez jego syna i dalszą 
rodzinę do roku 1675.

Na czym polega wyjątko-
wość znaleziska, oprócz faktu, 
iż okaz ten stanowi unikalny 
pomnik polskiego prawodaw-
stwa? Otóż warto zauważyć, że 
na podstawie takich dokumen-
tów tworzone były między in-
nymi księgi grodzkie, także 
w Sochaczewie. Nie ma więc 
wątpliwości, że znajdujące się 
w muzealnych zbiorach doku-
menty, zwłaszcza te, które doty-
czyły bezpośrednio Sochacze-
wa i okolic, przepisywane były 
także do lokalnych ksiąg grodz-
kich, które zaginęły w czasie I 
i II wojny światowej.

Michał Górny, 
Radosław Jarosiński

Biały kruk w muzealnej kolekcji
W sobotę 8 grudnia po 
długiej i trudnej choro-
bie zmarła Cecylia Nowac-
ka. Była nauczycielką i wy-
chowawcą, uczyła m.in. w 
Szkole Podstawowej nr 1 w 
Sochaczewie, Domu Dziec-
ka w Giżycach, przez wie-
le lat czynnie uczestniczyła 
w kulturalnym życiu nasze-
go miasta śpiewając w latach 
1988-2000 w Sochaczew-
skim Chórze Nauczyciel-
skim, Chórze Nauczyciel-
skim Vivace (2000-2006) 
oraz Chórze Towarzystwa 
Śpiewaczego Ziemi Socha-
czewskiej (2007-2010).  Była 

żoną założyciela Państwo-
wej Szkoły Muzycznej w So-
chaczewie Mieczysława No-
wackiego. Zmarła w wieku 
82 lat. Pożegnanie i msza 
święta żałobna, z udziałem 
Towarzystwa Śpiewaczego 
Ziemi Sochaczewskiej, od-
były się 12 grudnia. Jej ciało 
złożono na cmentarzu ko-
munalnym w Sochaczewie.

„Nie odchodzi się tak naprawdę i zupełnie, bo mimo 
wszystko pozostaje się w czyjejś pamięci.”

Z żalem i smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmieci 

Cecylii Nowackiej
członka Chóru Towarzystwa Śpiewaczego Ziemi Socha-

czewskiej w latach 2007-2010. 
Wyrazy współczucia rodzinie i najbliższym przekazują ko-

ledzy i koleżanki z zespołu

Zmarła Cecylia Nowacka
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Ks. Antoni Jaszczołt przez 40 
lat pełnił funkcję proboszcza 
parafi i Narodzenia Najświęt-
szej Marii Panny w Trojanowie. 
Należy do wąskiego grona Ho-
norowych Obywateli Miasta. 
Jego odejściu towarzyszyły fl a-
gi przepasane kirem oraz cere-
moniał należny wyjątkowym 
osobom.

Imię po świętym
- Byłem bardzo zaskoczony 
ludzką pamięcią. W koście-
le nie odbywały się żadne ofi -
cjalne uroczystości, a mimo to 
otrzymałem tyle życzeń. Naj-
większym zaskoczeniem było 
przybycie pana burmistrza 
Osieckiego. Proszę sobie wy-
obrazić: Nowy Rok, po sylwe-
strze, msza o 8 rano, a tu pan 
burmistrz z panem radnym 
Stasiakiem z bukietem 80 róż i 
listem gratulacyjnym. Bardzo 
się wzruszyłem - opowiada ks. 
prałat.

Ksiądz Antoni Jaszczołt dzi-
wi się swojej długowieczności, 
bo w rodzinie niemal wszyscy 
umierali młodo. Jego tata Woj-
ciech zmarł w wieku pięćdzie-
sięciu kilku lat, kiedy mały An-
toś był zaledwie czterolatkiem. 
Ale to ojcu zawdzięcza imię.

- Rodzice byli bardzo reli-
gijni. Tata często czytał Ryce-
rza Niepokalanej. Przed moimi 
narodzinami odbywały się ob-
chody 700-lecia śmierci św. An-
toniego, o czym tata przeczytał 
w gazecie. Postanowił, że dziec-
ko otrzyma imię po świętym - 
mówi ze śmiechem ksiądz prałat.

Kiedy więc 1 stycznia 1932 
r. przyszły duchowny przy-
szedł na świat, nie było wąt-
pliwości, jakie nadać mu imię. 
Ks. Antoni pochodzi z małej 
miejscowości Winna na Podla-
siu, 5 km od Ciechanowca. Był 
najmłodszy spośród rodzeń-
stwa, ale dzieciństwo nie nale-
żało do łatwych.

– Już miałem kupione książ-
ki i mundurek do szkoły. Piękny, 
z krótkimi spodniami i kołnie-
rzem marynarskim. Dostałem 

specjalnie uszytą torbę na pod-
ręczniki. Nie zdążyłem ich jed-
nak użyć, bo 1 września wy-
buchła wojna - wspomina ks. 
prałat. - Po wejściu Rosjan do 
Polski szybko zorganizowa-
no nauczanie. Zaliczono nas do 
Zachodniej Białorusi, dlatego w 
szkole obowiązkowy był język 
białoruski i 10-letni system na-
uczania. Nie potrwało to jednak 
długo. W 1941 r. przyszli Niem-
cy. Wtedy już zupełnie nie było 
mowy o szkole. Ja jednak uczy-
łem się na tajnych kompletach. 
Spotykaliśmy się po kilka osób w 
różnych domach. We wsi miesz-
kał nauczyciel, więc mieliśmy 
pomoc. Mama bardzo pilnowa-
ła, żebym zdobył wykształcenie, 
dlatego zaraz po wyzwoleniu za-
pisała mnie do szkoły w Ciecha-
nowcu. Tam skończyłem szó-
stą klasę i gimnazjum. Najpierw 
chodziłem pieszo. Pięć kilome-
trów w jedną stronę i z powro-
tem. Później pojawiły się rowery 
z demobilu, więc od wiosny do 
jesieni dojeżdżałem rowerem, ale 
zimą nie dało rady. W naszych 
stronach zimy były srogie. Żeby 
mieć więcej czasu na naukę i do-
stęp do książek, których wtedy 
nagminnie brakowało, w ostat-
niej klasie, przed maturą, miesz-
kałem kątem u kolegi - opowia-
da jubilat.

Spod ręki Prymasa
Maturę zdał w 1951 r. i w tym 
samym roku wstąpił do Se-
minarium Duchownego w 
Warszawie. Kiedy pytam, czy 
nie miał wątpliwości, jaką 
drogę wybrać po maturze, ks. 
Antoni odpowiada: żadnych. 
Święcenia otrzymał z rąk 
kardynała Stefana Wyszyń-
skiego nie ukończywszy szó-
stego roku seminarium.

- To był 1956 rok. Zwol-
niono uwięzionego przez 
władze Prymasa Wyszyń-
skiego, który wymógł na rzą-
dzących powrót religii do 
szkół. Potrzebni byli kateche-
ci. Dlatego ks. Prymas posta-
nowił skrócić ostatni rok na-
uki w seminariach. 8 grudnia 
1956 r., wraz z dużą grupą 
kleryków, wśród których był 

m.in. ks. prałat Jan Kaczmar-
czyk, były proboszcz z Cho-
dakowa, przyjąłem święcenia 
kapłańskie. Do dziś poczytu-
ję sobie za zaszczyt, że udzie-
lił mi ich Prymas Tysiąclecia. 
Zaraz po Trzech Królach roz-
począłem moją pierwszą pra-
cę w parafi i Jabłonna pod 
Warszawą. Byłem wikariu-
szem w Jabłonnej i uczyłem 
religii w szkole w Legiono-
wie. To była ogromna pla-
cówka, mnóstwo dzieci, dużo 
godzin, praca również w so-
boty. Niewiele czasu miałem 
na posługę w parafi i, ale to 
tutaj udzieliłem pierwszych 
w życiu sakramentów.

Po czterech latach pobytu 
w Jabłonnej, ks. Antoni trafi ł 
do warszawskiej parafi i Mat-
ki Bożej Loretańskiej na Pra-
dze. Pobyt tutaj nie trwał jed-
nak długo, bo nasz bohater 
rozpoczął trzyletnie studia 
magisterskie na Katolickim 
Uniwersytecie Lubelskim. 

Jak twierdzi, za jego czasów 
seminarium nie kończyło się 
żadnym tytułem naukowym. 
A młody ksiądz miał ciągoty 
do nauki. Studiował fi lozofi ę, 
a tytuł pracy magisterskiej 
brzmiał: „Analiza logiczna 
dowodów na istnienie Boga 
u Leibniza”. Po ukończeniu 
studiów prowadził wykłady 
w seminarium i przymierzał 
się do doktoratu, kiedy pod-
upadł na zdrowiu. Lekarze 
stwierdzili silną anemię.

Na leczenie 
do Trojanowa
- To spowodowało, że biskup 
Miziołek zaproponował mi 
objęcie parafi i w  Trojanowie. 
„Trojanów to prawie wieś. Tam 
jest maleńki zabytkowy kośció-
łek. Wyjedziesz, odpoczniesz, 
nabierzesz sił i wrócisz na stu-
dia” - mówił do mnie. Przyje-
chałem więc na swoje pierwsze 
i jak się okazało ostatnie probo-
stwo. Doktoratu nie zrobiłem, 

bo jak złapałem parafi alnego 
bakcyla, to zachowywałem się 
jak koń z klapkami na oczach. 
Widziałem tylko duszpasterską 
robotę - żartuje ks. prałat.

Ks. Antoni Jaszczołt do 
Trojanowa trafi ł w 1965 r. jako 
33-letni kapłan. Nie wiado-
mo, czy to symptomatyczne, 
ale duchowny przypomina, że 
to wiek Chrystusowy. W wi-
rze pracy anemia chyba rze-
czywiście ustąpiła, bo funkcję 
proboszcza pełnił 40 lat. Zrezy-
gnował z niej sześć lat temu w 
wieku 74 lat. Obecnie jest rezy-
dentem w trojanowskiej parafi i.

Kiedy pytam, czy nie my-
ślał nigdy o przejściu do więk-
szej parafi i, wyznaje, że po kil-
ku latach probostwa przyszło 
mu to do głowy. Parafi a była 
mała i biedna, na wszystko bra-
kowało pieniędzy.

– Pojechałem do swojego 
biskupa i pytam, czy nie chciał-
by mnie awansować na większą 
parafi ę. „Pomyślimy, pomyśli-

my” - usłyszałem w odpowie-
dzi. Z tym myśleniem trochę 
się zeszło, aż w końcu sam Pan 
Bóg mnie awansował. W Troja-
nowie zaczęły powstawać bloki, 
sprowadziły się tu tysiące ludzi. 
Parafi a ożyła tak bardzo, że w 
małym kościółku zaczęło bra-
kować miejsca.

Świadectwa obecności
I tu moglibyśmy zakoń-
czyć naszą opowieść, bo dal-
szą część kapłańskiej posłu-
gi mieszkańcy Sochaczewa 
dobrze znają. Również na-
sza gazeta wielokrotnie pisa-
ła o dokonaniach ks. Anto-
niego. Przypomnijmy jednak 
najważniejsze, czyli rozbudo-
wę kościoła, co nie było łatwe 
z co najmniej dwóch powo-
dów. Pierwszy to taki, że sta-
ry kościół znajduje się w re-
jestrze zabytków i wszystko 
trzeba było uzgadniać z kon-
serwatorem. Drugi, że w la-
tach 80., kiedy zapadła de-
cyzja o rozbudowie, nie było 
szans na kupienie jakichkol-
wiek materiałów budowla-
nych. Na wszystko potrzeb-
ne były deputaty, pozwolenia. 
Całe wsie oddawały swoje 
przydziały na cement, a i tak 
kilka dni trzeba było stać w 
kolejkach do składu czy fa-
bryki, żeby dostać jakiś mate-
riał. Dzięki oddaniu parafi an 
udało się te przeszkody po-
konać. Całe rodziny poma-
gały w załatwianiu formal-
ności, gromadzeniu budulca 
i budowie świątyni. Powsta-
ła także nowa plebania, par-
kingi z kostki wokół kościoła, 
kaplica i punkt katechetycz-
ny w Feliksowie. Kościół miał 
swoją orkiestrę i zespoły pa-
rafi alne.

Miejscem, które zawsze 
będzie się kojarzyć z ks. An-
tonim jest Pomnik Poległych 
i Pomordowanych stojący vis 
a vis świątyni. Idee fi xe tego 
monumentu była taka, aby 
wzbogacać go o świadectwa 
z pól bitewnych i  miejsc kaź-
ni polskich żołnierzy, w tym 
także naszych lokalnych bo-
haterów. Te świadectwa to zie-

Proboszcz kilku pokoleń
Ten wywiad powstał sześć lat temu, na 80. urodziny ks. prałata Antoniego Jaszczołta. Przypominamy go, aby przedłużyć 
pamięć o zmarłym 29 listopada kapłanie. Podczas uroczystości pogrzebowej 3 grudnia ks. kanonika żegnały tłumy 
mieszkańców pamiętających jego wielkie serce, a burmistrz Sochaczewa nazwał go Dobrym Pasterzem.
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mia przywieziona z Katynia i 
Miednoje, z Monte Cassino, z 
cmentarza polskich lotników 
w Newark w Anglii. Za każ-
dym razem, kiedy do pomni-
ka wstawiano kolejną urnę z 
ziemią, odbywały się podnio-
słe religijno-patriotyczne uro-
czystości. Ich inspiratorem był 
proboszcz Antoni.

Gołąb z kapelusza
Na nic by się zdały te ma-
terialne dowody obecno-
ści kapłana, gdyby nie jego 
oddanie ludziom, serdecz-
ność, jaką okazywał para-
fi anom i ludzkie pojmowa-
nie ich trudnych życiowych 
dylematów. Czasami za 
tę otwartość spotykały go 
przykrości, bo odprawił na-
bożeństwo żałobne temu, co 
nie trzeba, albo nie był zbyt 
surowy dla „zbłąkanych 
owieczek”. Ksiądz Antoni 
po swojemu rozwijał pracę 
duszpasterską. Miał własną 
fi lozofi ę.

- Tych, co zawsze przy-
chodzą do kościoła nie trze-
ba przekonywać, że po-
winni to robić. Oni i tak 
w następną niedzielę sta-

wią się przy ołtarzu, bo to 
jest ich Kościół. Ważniejsze 
jest to, żeby trafi ć do tych, 
co się pojawiają od wiel-
kiego dzwonu. Na pogrze-
bie, na ślubie czy pierwszej 
komunii. Ich trzeba zachę-
cić, zainteresować, poka-
zać im Pana Boga. Kiedyś 
Czesław Miłosz napisał, że 
warto mieć na wszelki wy-
padek jakiegoś gołębia w 
kapeluszu. Bo jak się roz-
mowa nie klei, nie ma czym 
przyciągnąć słuchacza, to 
już go straciliśmy. Taki go-
łąb może nas wtedy urato-
wać. I tak się starałem robić. 
Ponieważ wielkim mówcą 
nigdy nie byłem, bardziej 
przygotowywałem się do 
okolicznościowych mszy, li-
cząc na to, że tych, co rzad-
ko bywają w kościele złapię  
na jakąś ważną myśl. Że jak 
wypuszczę gołębia z kapelu-
sza, to ludzie przyjdą drugi 
raz - wyjaśnia ks. prałat.

Księdza Antoniego czę-
sto spotkamy w konfesjona-
le trojanowskiej parafi i i na 
niedzielnej mszy św. o godz. 
8.00. Zawsze ma w zana-
drzu jakiegoś gołębia.

Podziękowania
Wszystkim, którzy uczestniczyli w ostatniej drodze ks. Prałata 
Antoniego Jaszczołta oraz wspierali go w chorobie, składamy 
serdeczne podziękowania. W szczególności dziękujemy:
- ordynatorowi oddziału wewnętrzno-kardiologicznego 
prof. dr. hab. med. Jackowi Imieli, pielęgniarkom, całemu 
personelowi oddziału wewnętrznego oraz lekarzowi pro-
wadzącemu - Jakubowi Stasiakowi
- doktor Dorocie Śliwickiej, dr Żołędowskiej  i dr Grzyb oraz 
całemu personelowi stacji dializ w Sochaczewie
- burmistrzowi Piotrowi Osieckiemu oraz przewodniczące-
mu Rady Miejskiej w Sochaczewie Sylwestrowi Kaczmarkowi
- wójtowi Mirosławowi Orlińskiemu oraz przewodniczą-
cemu Rady Gminy Sochaczew Czesławowi Ćwiklińskiemu
- Księżom: prałatowi Janowi Karczmarczykowi, koledze 
kursowemu i przyjacielowi ks. Antoniego; Cezaremu Po-
radzie i Henrykowi Kiczce za codzienne przynoszenie ko-
munii św.; kapelanowi szpitala ks. Andrzejowi Kicie oraz 
dziekanowi Piotrowi Żądło

- Damianowi Gasikowi.
Marianna Wagner

Opiekunka ks. prałata  
oraz rodzina

Wśród biogramów 30 zmar-
łych już sióstr znajdujemy w 
książce kilka związanych z 
Sochaczewem. Część tylko 
przelotnie, ale dwa życiorysy 
splotły się z naszym miastem 
na wiele lat. To siostra Maria 
Fułek i s. Eleonora Ciomek. 
Starsi mieszkańcy miasta do 
dziś pamiętają ich obecność 
zaznaczoną bezinteresowną 
pomocą i szlachetną postawą.

Została w Sochaczewie
Siostra Maria Fułek (rocz-
nik 1906) spędziła w Socha-
czewie prawie 40 lat. Przy-
jechała tu pod koniec wojny, 
w 1945 r., jako wykwalifi -
kowana siła medyczna. Od 
razu rozpoczęła pracę w 
szpitalu, do którego wciąż 
trafi ało wielu rannych żoł-
nierzy i chorzy mieszkań-
cy. Była także przełożoną 
w domu sióstr i w szpitalu. 
Jako pielęgniarka doświad-
czenie zdobywała w War-
szawie, pracując w szpitalu 
dziecięcym przy ul. Koper-
nika. W czasie okupacji, 
kiedy brakowało mleka dla 
dzieci, bardzo cierpiała przy 
każdym umierającym ma-
leństwie i powtarzała, że 
niemowlaki to druga armia, 
która ginęła za ojczyznę. 

W sochaczewskim szpi-
talu pracowała 20 lat, do 
czasu wyrzucenia sióstr za-
konnych z publicznych in-
stytucji. Wtedy s. Maria 
zajęła się pracą parafi alną 
– katechezą i pomocą ubo-
gim.  W tych czasach w na-
szym mieście znał ją chyba 
każdy. Od dziecka do star-
ca. Mocno zaangażowała 
się w posługę podczas stanu 
wojennego. Odwiedzała ro-
dziny działaczy solidarno-
ściowych, nosiła dary, słu-
żyła pomocą.

Siostra Maria Fułek 
zmarła 1 lutego 1986 r. Jak 

czytamy w książce, na proś-
bę mieszkańców została po-
chowana na cmentarzu pa-
rafi alnym w Sochaczewie. 
A o tym, jak była kochana, 
świadczy fakt, że do dziś na 
jej grobie sochaczewianie 
palą świeczki i kładą świe-
że kwiaty.

Chcę być taka jak ona
Siostra Eleonora Ciomek (ur. 
1931) w Sochaczewie pra-
cowała osiem lat i najkró-
cej można ją określić słowa-
mi: Kochała ludzi. Pomoc im 
stanowiła sedno zakonnej 
posługi. W książce „Znane 
nieznane” czytamy: „Siostra 
Eleonora wprost przymu-
szała inne siostry do pomo-
cy przy ubogich, do zajęcia 
się nimi. (…) Ubodzy zawsze 
byli na pierwszym planie…”

W 1995 r. do Zgroma-
dzenia Sióstr Miłosierdzia 

dotarła praca uczennicy z 
Sochaczewa. Wypracowanie 
nosiło tytuł: Człowiek, któ-
rego podziwiam. Dlaczego?  
Chyba najlepiej charaktery-
zuje ona siostrę Eleonorę. 

„Osoba, którą podzi-
wiam, długo pracowała w 
naszej szkole. (…) Tę oso-
bę zna i podziwia cała szko-
ła i wspomina ją ze łzami w 
oczach. Gdy odwiedza So-
chaczew, dzieci otaczają ją 
wtedy ze wszystkich stron. 
Ona jest jak dobra wróżka, 
która rozsiewa miłość i po-
kój. (…) Bardzo chciałabym 
być taka jak siostra Eleono-
ra. (…)”. 

Po wyjeździe z Socha-
czewa siostra Eleonora słu-
żyła radą i pomocą w domu 
rekolekcyjnym w Często-
chowie oraz w Warszawie. 
Zmarła w 2001 r. Kilka lat 
później doczekała się tabli-

cy pamiątkowej na świątyni 
w Kraszewicach, z których 
pochodziła. 

Pamięć o szarytkach
Książka „Znane nieznane” 
została wydana przez Zgro-
madzenie Sióstr Miłosier-
dzia z okazji trzechsetlecia 
obecności zakonu w Polsce.  
Powstał on w Paryżu, a jego 
założycielami byli św. Win-
centy a Paolo i św. Ludwika. 
Od samego początku misją 
zgromadzenia było niesie-
nie pomocy ubogim, cho-
rym, sierotom i wszystkim 
dotkniętym cierpieniem, co 
oznaczało stałe przebywa-
nie wśród potrzebujących. W 
połowie siedemnastego wie-
ku był to absolutny przełom 
w rozumieniu życia zakon-
nego kobiet, które do tej pory, 
idąc do klasztoru, przebywa-
ły w odosobnieniu i czas spę-
dzały na modlitwie. 

Powszechnie siostry mi-
łosierdzia nazywane są sza-
rytkami od francuskiego 
słowa charite – miłość, mi-
łosierdzie, a jednym ze ślu-
bów przez nie składanych 
jest służenie ubogim. Dla-
tego szarytki mogliśmy i 
nadal możemy spotkać w 
szpitalach, domach opie-
ki, w parafi ach. W Socha-
czewie służyły kilkadziesiąt 
lat. Najpierw mieszkały w 
najstarszej sochaczewskiej 
kamienicy przy ul. Farnej, 
później w domu dla sióstr 
przy ul. Staszica. Po likwi-
dacji domu w Sochaczewie 
ponad 20 lat temu, ich miej-
sce zajęły inne zgromadze-
nia, ale pamięć o dobrych 
szarytkach przetrwała.

Jolanta Sosnowska

Ps Książkę „Znane nieznane” 
można wypożyczyć w 

Miejskiej Bibliotece Publicznej 
w kramnicach

Szarytki – siostry 
od miłosierdzia
Szarytki. Przez całe lata posługiwały w Sochaczewie. Spotykaliśmy je na ulicach, 
w kościele, na lekcjach religii, w szpitalu. Zawsze ciche, pomocne, oddane swojemu 
powołaniu i ludziom. Sylwetki niektórych z nich poznajemy za pośrednictwem 
książki „Znane nieznane” wydanej przez Zgromadzenie Sióstr Miłosierdzia.

W 1964 r. szarytki zamieniły białe kornety na skromne weloniki 

w tym samym kolorze co suknia
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Sobota 8 grudnia w Sochaczew-
skim Centrum Kultury przy 
ul. Chopina upłynęła w rytm 
muzyki legendarnego zespołu 
ABBA. Tego wieczoru odbyła 
się gala Finału Projektu Socha-
czew Rozśpiewany zatytuło-
wana „Voulez-Vous”. Na scenie 
SCK w Chodakowie w piosen-
kach z repertuaru ABBY za-
prezentowało się dzięsięcioro 
laureatów projektu. Przygoto-
wywali się do tego występu kil-
kanaście tygodni pod okiem 
instruktorów Sochaczewskie-
go Centrum Kultury: Moniki 
Rychwalskiej i Piotra Milczar-
ka. W fi nale projektu na scenie 
towarzyszyli im tancerze z Ze-
społu Tanecznego „Abstrakt” 
prowadzonego przez Monikę 
Osiecką-Jaworską. Było to wo-
kalno-taneczne show, wzboga-
cone wizualizacjami autorstwa 
Gamida Ibadullayeva, które 
nadały całości kolorytu dysko-
tekowego klimatu.

Dziesięcioro uczestników 
projektu Sochaczew Rozśpie-
wany: Zuzanna Mikołajczyk, 
Katarzyna Jakubiak, Maja Ry-
chwalska, Karolina Goźlińska, 
Julia Matczak, Dominika Kaź-
mierska, Wiktoria Fabisiak, 
Sandra Łęcka i Mateusz Gawor, 
w trakcie fi nałowej gali zapre-

zentowali ponadczasowe prze-
boje Abby. Publiczność usłysza-
ła między innymi takie hity jak: 
„Knowing me, Knowing you”, 
„Gimmie”,  „Chiquitia”, „Wa-
terloo” czy „Dancing Queen”. 
Ich sceniczne wykonanie oka-
zało się nie lada wyzwaniem dla 
młodych wokalistów, tym bar-
dziej, że śpiewali z akompania-

mentem granym na żywo. W 
konkursowych zmaganiach to-
warzyszyli im muzycy zespo-
łu Abba Cover Band - gwiazdy 
wieczoru. 

Jury w składzie: Artur Ko-
morowski – dyrektor Socha-
czewskiego Centrum Kultury, 
Jolanta Kawczyńska – Kierow-
nik Sekcji Integracji Społecznej 

SCK, Dawid Żakowski – Spe-
cjalista do Spraw Teatralnych 
SCK,  Paweł Skumiał - Prezes 
Radia Sochaczew oraz Nata-
lia Janus i Magdalena Wójcik 
– Gugulska - wokalistki zespo-
łu ABBA COVER BAND, było 
jednogłośne. Zwycięzcą fi nało-
wej gali został Mateusz Gawor, 
który okazał się tego wieczoru 
bezkonkurencyjny. Wykonu-
jąc piosenkę „S.O.S” zdobył nie 
tylko nagrodę Grand Prix, ale 
również Nagrodę Publiczno-
ści i Nagrodę Radia Sochaczew. 
W wokalnym boju o głów-
ną nagrodę pokonał wszystkie 
dziewczęta. II miejsce zdobyła 
Zuzanna Mikołajczyk, III na-
grodę przyznano Wiktorii Fa-
bisiak. 

Po zakończeniu części kon-
kursowej zespół Abba Cover 
Band zaprezentował najbar-
dziej znane piosenkki ABBY, 
które porwały do tańca socha-
czewską publiczność. Wie-
czór zakończył się słodkim po-
częstunkiem w Galerii Trakt, 
gdzie można było obejrzeć wy-
stawę zdjęć Pracowni Ekspe-
rymentów Audiowizualnych, 
prezentujących tancerzy ze-
społu „Abstrakt”, który zapew-
nił oprawę taneczną sobotniego 
widowiska.

Rozśpiewane Voulez-VousNajpiękniejsza ozdoba

Sukcesy sochaczewskich szachistów

Nr 25 (74) 18 grudnia 2018 rok
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7 grudnia w Sekcji Edukacji 
i Klubu Nauczyciela Socha-
czewskiego Centrum Kul-
tury odbył się „Mikołajko-
wy” Turniej Szachowy, w 
którym wzięły udział dzie-
ci z sekcji szachowej. Sędzią 
turnieju był mistrz szacho-
wy Stanisław Osiecki.

W klasyfi kacji juniorek 
miejsca na podium zajęły: 
I miejsce - Blanka Bluczak 
(5 pkt), II miejsce - Martyna 

Małecka (4 pkt), III miejsce 
- Maja Szczypińska (3 pkt).

W klasyfi kacji juniorów 
młodszych czołowe miejsca 
zajęli: Dominik Wrzesiński 
– I miejsce (7 pkt), Jędrzej 
Kuśmierczyk – II miejsce (6 
pkt), Mateusz Wrzesiński – 
III miejsce (5 pkt).

Dzień później, 8 grud-
nia, w Turnieju Warszaw-
skim rozegranym w dziel-
nicy Wola, Blanka Bluczak 
podopieczna z sekcji sza-

chowej SCK zajęła 2 miejsce 
(na 28 startujących szachi-
stów, z których 14 jest skla-
syfi kowanych w rankingu 
FIDE).

Dziewczynka zosta-
ła przygotowana do turnie-
ju przez instruktora sza-
chowego kl.I S. Osieckiego. 
Gratulujemy Blance umie-
jętności szachowych oraz 
trzymamy kciuki za jej dal-
szy rozwój i sukcesy.Blanka Bluczak zajęła II miejsce w 

szachowym Turnieju Warszawskim

FO
T.

 IZ
A 

ST
R

ZE
LE

C
KA

FO
T.

 IZ
A 

ST
R

ZE
LE

C
KA

14 grudnia w Sochaczew-
skim Centrum Kultury przy 
ul. Chopina 101 rozstrzy-
gnięto Konkurs na Ozdo-
bę Świąteczną i Kartkę Bo-
żonarodzeniową. Komisja 
w składzie: Monika Boruta-
-Sałacińska (artysta plastyk, 
instruktor plastyki SCK), 
Ewa Kubeł – Zielińska (ar-
tysta plastyk, instruktor 
plastyki SCK) i Jadwiga Or-
czyk-Miziołek (artysta pla-
styk) podkreślała wyso-
ki poziom i różnorodność 
prezentowanych prac, bo-
gactwo pomysłów oraz in-
dywidualne interpretacje 
plastyczne.

W Kategorii I - przed-
szkola i klasy zerowe, na-
grody zdobyli: ozdoba bo-
żonarodzeniowa – Zofi a 
Wilczyńska (nagroda I), 
Szymon Wesołowski (na-
groda II), Maja Błaszczyk 
(nagroda III), Jessica Bry-
dek (wyróżnienie); kartka 
świąteczna - Barbara Ku-
śmirek (nagroda I), Łu-
cja Pędowska (nagroda II), 
Antonina Poszwa (nagroda 
III), Antonina Kłopotowska 
(wyróżnienie), Marysia Sta-
wicka (wyróżnienie), Kinga 
Palasik (wyróżnienie).

W kategorii II – klasy 
od 1 do 3 nagrodzeni zo-
stali: ozdoba bożonarodze-
niowa – Maksymilian Sła-
wiński (nagroda I), Ewelina 
Majcher (nagroda II), Maja 

Orłowska (wyróżnienie), 
Kamil Ciećwierz (wyróż-
nienie); kartka świąteczna 
– Julia Makowska (nagroda 
I), Julia Wawrzyńczak (na-
groda II), Marta Kryczka 
(nagroda III), Iga Szczepa-
nik (wyróżnienie), Miłosz 
Madanowski (wyróżnienie).

W kategorii III – klasy 
od 4 do 6 najlepsi okazali się: 
ozdoba bożonarodzenio-
wa – Aleksandra Pavuchak 
(nagroda I), Natalia Redes 
(nagroda II), Weronika Sza-
jewska (wyróżnienie), Mi-
chalina Zatorska (wyróż-
nienie); kartka świąteczna 
– Kinga Wójcik (nagroda 
II), Daria Marzęcka (na-
groda III), Piotr Kołodziej-
czyk (wyróżnienie), Oliwia 
Szymczak (wyróżnienie).

W kategorii IV – klasy 
od 6 do 8 – nagrodzeni zo-
stali: ozdoba bożonarodze-
niowa – Waldemar Lesz-
czyński (nagroda II), Agata 
Bylicka (nagroda III); kart-
ka świąteczna – Julia Go-
lec (nagroda I), Martyna 
Tempczyk (nagroda II), Ju-
lia Szewczyk (wyróżnie-
nie), Klaudia Drzazga (wy-
różnienie). Zwycięska w tej 
kategorii kartka autorstwa 
Julii Golec zostanie wydru-
kowana na cele SCK. 

Wszystkim małym arty-
stom gratulujemy i życzymy 
dalszych sukcesów!
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Niedziela z tradycjami

Wieczór z Chaplinem

Weekend w Kontraście
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Rozwój infrastruktury kultury w Socha-
czewskim Centrum Kultury realizowany 
jest z udziałem środków Ministra Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego

MINISTERSTWO 
KULTURY I DZIEDZICTWA 
NARODOWEGO.

Od ponad roku, raz w miesią-
cu, w Klubie Kontrast w So-
chaczewskim Centrum Kul-
tury w Boryszewie, odbywa 
się Filmowy Jam Session, w 
ramach którego prezentowa-
ne są fi lmy z epoki kina nie-
mego wraz z muzyką graną na 
żywo. Jest to projekt, który za-
skarbił sobie sympatię wśród 
sochaczewskiej publiczności 
oraz doczekał się stałego gro-
na fanów, pojawiających się na 
każdym „jamie”. 

W sobotę 15 grudnia, 
„Kontrast” kolejny raz wypeł-
nił się miłośnikami kina nie-
mego i muzyki improwizo-
wanej. Prowadzący Filmowy 
Jam Session – Gamid Ibadul-
layev, na ostatni w tym roku 
seans, przygotował  kome-
dię pt. „Charlie gra Carmen”. 
Jest to amerykański fi lm ko-
mediowy z 1915 r., w reżyse-
rii Charliego Chaplina, bę-
dący parodią opery Carmen 

Georges’a Bizeta oraz nowe-
li Prospera Mériméego o tym 
samym tytule. Poprzedziła go 
prezentacja najlepszych frag-
mentów fi lmów z udziałem 
Chaplina.

Był to wieczór pełen do-
brego humoru, śmiechu, ale 
też wzruszeń, który zapew-
nił legandarny Charlie. Do 
takich emocji przyczynili się 
również muzycy, którzy za-
grali tego wieczoru, ilustru-
jąc dźwiękami ruchome ob-
razy na ekranie. Łukasz 
Rogowiecki (instrumenty 
klawiszowe), Marek Chrzan 
(gitara) i Gamid Ibadullayev 
(perkusja) to zgrane i znane 
już gościom klubu trio, wie-
lekrotnie zapewniające tło 
dźwiękowe do prezentowa-
nych fi lmów. Muzycy kolejny 
raz zapewnili „kontrastowi-
czom” wieczór pełen wy-
śmienitej muzyki improwi-
zowanej. 
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Z MUZYKĄ ZA PAN BRAT

Z okazji Świąt Bożego Narodzenia
i nadchodzącego Nowego Roku 2019

dużo radości i dobroci od ludzi,
szczęścia rodzinnego oraz niosącego

pokój błogosławieństwa Bożego
życzą

dyrektor - Artur Komorowski
wraz z pracownikami

Sochaczewskiego Centrum Kultury
Karta świąteczna zaprojektowana przez JULIĘ GOLEC, 

nagrodzona w Powiatowym Konkursie na Ozdobę Świąteczną 
i Kartkę Bożonarodzeniową 2018 organizowanym przez SCK.

Grać w orkiestrze bez instrumentu? Też można!
Długi frak, białe mankiety oraz blady patyk, który dzierży w dłoni. Jako jedyny przez więk-
szość koncertu stoi tyłem do publiczności, i nawet nikt mu tego nie wypomina. Oczywistym 
jest, że chodzi o dyrygenta, ale jego rola już taka oczywista nie jest. Czy naprawdę jest aż 
takim niezbędnym ogniwem zespołu?
Dyrygent w orkiestrze jest trochę jak dyrektor w fi rmie: Wszyscy na niego narzekają, ale bez 
niego nikt by nic nie zrobił. Różnica między dyrygentem, a menagerem jest taka, że cała 
koncepcja, plan i dokładna wizja celu jest tylko w głowie dyrektora orkiestry. To on wybiera 
utwory na koncert tak, by były dopasowane do umiejętności muzyków, były zgodne z jego 
upodobaniami oraz myślą przewodnią wydarzenia. Kiedy jest już ustalony program, dyrygent 
wyobraża sobie jak mają zabrzmieć utwory. Efekty tego procesu wymuszają ewentualne 
doangażowanie dodatkowych członków zespołu, gdy np. standardowo potrzebnych jest 4 
wiolonczelistów i 3 kontrabasistów, ale gdy dyrygent chce by w danym dziele było więcej 
basu, informuje swoich asystentów o konieczności powiększenia tej sekcji. 
Ustawienie poszczególnych instrumentów na scenie wpływa na rodzaj otrzymanego 
brzmienia. Jak w zestawie kina domowego – słysząc fl ety z lewej strony, będziemy inaczej je 
odbierali niż z prawego głośnika. Chociaż rozmieszczenie muzyków w orkiestrze jest w miarę 
stałe, to i tu dyrygent może stwierdzić, że np. puzony i tuby powinny przenieść się na lewą 
stronę sceny (standardowo ustawiane są z prawej). Nie wspominając już o eksperymentach, 
gdzie muzycy są poustawiani w różnych miejscach sali – np. na balkonie lub… na schodach.
Program wybrany, muzycy nauczeni swoich partii siedzą w wyznaczonych miejscach. 80 
osób musi zacząć utwór dokładnie w tym samym momencie. Podczas biegów, sprinterów 
startuje wystrzał z pistoletu lub ruch fl agi. W przypadku orkiestry sygnał musi być bardzo 
precyzyjny i obowiązkowo wizualny, stąd konieczność istnienia batuty dyrygenta. Choć, na 
pewno zabawne byłoby rozpoczynanie każdego utworu od wystrzału z pistoletu.
Pomyśleć by można, że na tym pokazie pierwszego współbrzmienia rola dyrygenta się koń-
czy i nasz dzisiejszy bohater mógłby pójść do domu. Jednak zabawa dopiero się zaczyna. 
Tempo ruchów dyrygenta nadaje puls orkiestrze. Jest to szczególnie istotne w utworach 
wielocząstkowych o różnych tempach. Bez GPSu w postaci batuty, łatwo się w tych zmia-
nach pogubić. Znaczenie ma również zamaszystość ruchów dyrygenta. Małe, skąpe ruchy 
sugerują muzykę cichą, im większe ruchy -  tym głośniej i więcej emocji w grze. 
W orkiestrze jest zawsze grupka muzyków, którzy grają swoje partie w środku utworu. 
Założenie, iż zaczynamy grać na 137 ruch batuty mogłoby powodować błędy. Z pomocą 
przychodzi spojrzenie i dodatkowy ruch dyrygenta, który w ten sposób minimalizuje możli-
wość pomyłki.
To  zaledwie wierzchołek góry zadań, obowiązków i odpowiedzialności dyrygenta. Bycie 
członkiem orkiestry bez instrumentu wcale nie jest takie proste!

Karolina Kruczyk

Z racji zbliżających się świąt 
w Sochaczewskim Cen-
trum Kultury w Borysze-
wie 16 grudnia odbył się 
Festiwal Tradycji Bożona-
rodzeniowych. Wydarzenie 
rozpoczęło się kiermaszem 
rękodzieła artystycznego. 
Na kilku stoiskach w Galerii 
ZeDeK prezentowane były 
ozdoby bożonarodzeniowe 
wykonane przez lokalnych 
artystów. Każdy mógł zna-
leźć zarówno coś do świą-
tecznego wystroju domu, 
jak i coś na prezenty dla naj-
bliższych. Stroiki, choinki, 
bombki, kartki świąteczne, 
maskotki, przytulanki, ba-
ławnki - do wyboru, do ko-
loru. Była także możliwość 
samodzielnego wykonania 
ozdób świątecznych pod 
okiem Jadwigi Orczyk-Mi-

ziołek (artystki prowadzącej 
Pracownię Rękodzieła Ar-
tystycznego w SCK), z któ-
rej chętnie skorzystały dzie-

ci, tworząc m.in. przepiękne 
anioły z papieru.

Nie zabrakło również 
występów artystycznych. 

Na scenie widowiskowej 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultury w przedstawieniu 
słowno muzycznym zape-
zentowąły się dzieci z Te-
atru Zabawy Konik, pro-
wadzonego przez Jolantę 
Kawczyńską – kierownika 
Sekcji Integracji Społecz-
nej. Maluszki przy akompa-
niamencie J. Kawczyńskiej 
wprowadziły publiczność 
w świąteczny nastrój, który 
towarzyszył również wystę-
powi Dzięcieco-Młodzie-
żowego Zespołu Ludowe-
go „Koderki” z Łowicza. Na 
scenie w mgnieniu oka zro-
biło się kolorowo, śpiewnie 
i tanecznie. Młodzi artyści 
zapezentowali, gorąco okla-
skiwany przez publiczność, 
folklor łowicki w świątecz-
nym wydaniu.

FO
T.

 IZ
A 

ST
R

ZE
LE

C
KA

FO
T.

 IZ
A 

ST
R

ZE
LE

C
KA



20
SOCHACZEWSKA

SZKOŁY/PRZEDSZKOLA

Maciej Frankowski
maciej.frankowski@sochaczew.pl

Na starcie stanęło 11 przed-
szkoli, których zawodnicy oraz 
trenerzy (ciocie) podczas cere-
monii otwarcia igrzysk, złoży-
li ślubowanie o przestrzeganiu 
zasad fair play. W sportowych 
zmaganiach brały udział dzie-
sięcioosobowe drużyny. Wie-
le działo się też na trybunach, 
gdzie rodzice oraz koleżanki 
i koledzy gorąco dopingowali 
młodych sportowców.  

W otwarciu olimpiady 
uczestniczyli dyrektor MOSiR, 
Mieczysław Głuchowski oraz 
naczelnik Wydziału Sportu i 
Organizacji Pozarządowych 
UM, Agata Kalińska. Zawody 
sędziowało liczne grono wolon-
tariuszek ze Szkoły Podstawo-
wej w Kozłowie Biskupim, pod 
wodzą Uli Mergner. Były rów-
nież dziewczyny z Klubu Wo-
lontariusza działającego przy 
sochaczewskim MOPS, któ-
re malowały buzie maluchom. 
Imprezę poprowadził Marcin 
Odolczyk, a głównym koordy-
natorem i osobą odpowiedzial-
ną za zliczanie wyników z po-
szczególnych konkurencji był 
Patryk Sobieraj (MOSiR).

Zawody rozpoczęła zimowa 
konkurencja „rzut śnieżkami”, 

zanotowane wyniki wszystkich 
ekip były wysokie, natomiast 
najlepsza okazała się grupa ma-
luchów z Wyczółek. W kolejnej 
dyscyplinie „skoczkowie” dzie-
ci miały za zadanie oddać po 
jednym skoku żabką. Najbar-
dziej skoczną drużyną okaza-
ło się Miejskiej Przedszkole nr 7, 
które wygrało z prawie metrową 
przewagą. W trzeciej konkuren-
cji „hokeiści” również notowa-
no wysokie wyniki. Ze 100-pro-
centową skutecznością wygrały 
„Wesołe Tuptusie”.

Trzy ostatnie zadania 
(„Kręglarze”, „Jak najwyżej” 
i „Piłkarskie Orły”) były roz-
grywane równolegle, każda 
reprezentacja decydowała, w 
jakiej kolejności przystąpi do 
tychże konkurencji. Ostatecz-
nie w zbijaniu kręgli zwycię-
żyło Miejskie Przedszkole nr 
1, w konkurencji skoku do-
siężnego Miejskie Przedszko-
le nr 6. Strzały na bramkę, 
czyli konkurencja „Piłkarskie 
Orły”, rozstrzygnęła się do-
piero po dogrywce, w której 
„Akademia Zuchów” okazała 
się lepsza od „Wesołych Tup-
tusiów”. Była to konkuren-
cja „premium”. Jej zwycięz-
cy otrzymali od trenera piłki 
nożnej Mateusza Sikorskiego 
dodatkowy puchar i medale.

Nie jest prawdą, że święty 
Mikołaj nie istnieje, a pre-
zenty kupują rodzice - to 
główne przesłanie przed-
stawienia wystawionego 
w Miejskiej Bibliotece Pu-
blicznej. Aktorzy krakow-
skiego Teatru Edukacji i 
Profi laktyki „Maska” przy-
pomnieli dzieciom nie tyl-
ko tę oczywistą prawdę, ale 
udowodnili, że grzecznym 
warto być przez cały rok.

Przedstawienie pt. „Nad-
chodzące święta każdy za-
pamięta”, to współczesna 

wersja Opowieści Wigilij-
nej Dickensa. Niegrzeczną 
Kasię, która przestała wie-

rzyć w świętego Mikołaja, 
odwiedzają w wigilijny wie-
czór trzy postaci - mówią-

cy renifer, modny wróżek 
i książę Ildefons. Każda z 
nich stara się udowodnić, że 
bohaterka nie ma racji, Mi-
kołaj istnieje, a próby Kasi, 
by całej rodzinie zepsuć 
świąteczną atmosferę, niko-
mu nie służą.

 Jak każda mądra bajka, 
także ta dobrze się kończy. 
Dzieci zaproszone na spek-
takl usłyszały radę, by były 
grzeczne nie tylko od świę-
ta, a w ten pracowity dla ro-
dziców czas, pomogły im w 
bożonarodzeniowych przy-
gotowaniach. (daw)

W dniach 1 i 2 maja Socha-
czew, wspólnie z samo-
rządem Skierniewic i przy 
wsparciu diecezji łowic-
kiej, będzie współorgani-
zatorem XIV Mistrzostw 
Polski Liturgicznej Służ-
by Ołtarza w Piłce Nożnej 
Halowej o Puchar Ogólno-
polskiego Miesięcznika dla 
Ministrantów „Króluj nam 
Chryste”. 5 grudnia odbyło 
się kolejne spotkanie doty-
czące organizacji imprezy.

Turniej jest ogromnym wy-
darzeniem   spor tow y m. 
Ubiegłoroczne   zmagania 
zgromadziły ponad 1250 
uczestników ze 118 drużyn, 
z 31 diecezji z całego kraju. 
Mistrzostwa Polski o Pu-
char „KnC” są prawdopo-
dobnie drugim pod wzglę-
dem wielkości amatorskim 
turniejem piłki nożnej w 
Polsce.

W środę 5 grudnia w 
sochaczewskiej hali MO-
SiR przy ul. Kusocińskiego 
odbyło się kolejne spotka-
nie organizacyjne połączo-
ne z losowaniem drużyn do 
grup. Majowe mistrzostwa 
rozgrywane będą w czterech 
kategoriach   wiekowych: 
ministrant (2007-2011), lek-
tor młodszy (2003-2006), 
lektor starszy (1998-2002), 
open. W Sochaczewie ry-
walizować będą najmłod-
si piłkarze (kategoria mini-
strant). Oznacza to, że do 
naszego miasta przyjedzie 
ok. 400 zawodników. Pierw-

szego dnia przeprowadzona 
będzie faza grupowa turnie-
ju, drugiego rozegrane zo-
staną play-off y, zakończone 
meczami o medale.

W losowaniu wzięli 
udział m.in. przewodniczą-
cy rady miejskiej Sylwester 
Kaczmarek, zastępca burmi-
strza Marek Fergiński, na-
czelnik Wydziału Sportu i 
Organizacji Pozarządowych - 
Agata Kalińska oraz dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji w Sochacze-
wie, Mieczysław Głuchowski, 
dyrekcja skierniewickiego 
MOSiR oraz gość specjal-
ny - przedstawiciel gospo-
darza zawodów - biskup po-
mocniczy diecezji łowickiej 
- Wojciech Osial. Losowanie 
poprzedziło podzielnie się 
opłatkiem. Biskup zadeklaro-
wał wsparcie dla Sochaczewa 
i Skierniewic w organizacji 
turnieju. Bardzo spodobało 
mu się nasze hasło: „Socha-
czew. Bądź w Centrum Spor-
tu!”, co uwieczniliśmy na 
zdjęciu. (mf)

W Szkole Podstawowej nr 2 
odbył się Miejski Konkurs 
Matematyczny „Mistrz Ta-
bliczki Mnożenia”. Wzię-
ło w nim udział dwunastu 
uczniów z sochaczewskich 
szkół podstawowych: nr 3, 
nr 4, nr 7 i nr 2. 

Podczas rozwiązywania za-
dań uczniowie musieli wyka-
zać się znajomością tabliczki 
mnożenia a także zastosowa-
niem jej do rozwiązywania 
problemów matematycznych. 
Jury wyłoniło laureatów, któ-
rzy otrzymali nagrody i dy-
plomy. Mistrzem Tablicz-

ki Mnożenia został Dominik 
Wrzesiński (SP3), II miejsce 
zajął Paweł Bodal (SP2), a III 
Piotr Pakuński (SP4). 

W trakcie obrad jury 
uczestnicy konkursu ukła-
dali piramidę matema-
tyczną, dzieląc się wiedzą 
i doświadczeniem. To była 
ciekawa forma zaintereso-
wania uczniów matematyką 
i wykorzystania tej wiedzy 
w praktyce. Mamy nadzieję, 
że w przyszłym roku szkol-
nym odbędzie się kolejna 
edycja konkursu.

Nauczycielki 
matematyki SP2

To święty przynosi prezenty

Sportowe zmagania 
przedszkolaków
Niepubliczne Przedszkole „Wesołe Tuptusie” zwyciężyło w V Zimowej Olimpiadzie 
Przedszkolaków o Puchar Burmistrza Sochaczewa. Zawody odbyły się 
w środę 12 grudnia w hali MOSiR przy ul. Kusocińskiego. 

Mistrz Tabliczki Mnożenia

Losowanie 
turnieju KnC
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W turnieju wystartowa-
ło w sumie 174 zawodni-
ków z 27 klubów z całej Pol-
ski oraz ekipy zagraniczne z 
Włoch, Białorusi i Ukrainy. 
Zawody rozgrywane były 
w trzech kategoriach wie-
kowych: U-12, U-14 i U-16. 
Zawody tradycyjnie rozpo-
częły się zapaleniem zni-
cza olimpijskiego przez za-
wodnika gospodarzy, Eryka 
Osińskiego. Wręczone zo-
stały również nagrody za 
medale mistrzostw Polski. 
Otrzymali je Kacper Wąt-
kowski, Jan Jesiołowski, 
Oliwier Grzeszczak oraz ich 
trener Maciej Cichocki. 

Ofi cjalnego otwarcia 
turnieju dokonał zastęp-
ca burmistrza Marek Fer-
giński. Podczas inaugura-
cji zawodów obecni też byli 
m.in.: gospodarz obiektu – 
dyrektor Szkoły Podstawo-
wej nr 1 Małgorzata Gorgis; 
naczelnik Wydziału Spor-
tu i Organizacji Pozarządo-
wych UM Agata Kalińska; 
wiceprzewodniczący rady 
miejskiej Arkadiusz Karaś 

oraz prezes UKS Orkan-Ju-
do Arkadiusz Sobieraj.

UKS Orkan-Judo
Najliczniejszą reprezentację 
wystawili gospodarze tur-
nieju, UKS Orkan-Judo So-
chaczew. Wystartowało 26 
zawodników, którzy zdoby-
li 17 medali – cztery złote, 
osiem srebrnych i pięć brą-
zowych. Warto dodać, że 
trójka zawodników Orkan-
-Judo: Oliwia Hupert, Eryk 
Osiński i Jan Jaworski wal-
czyła w dwóch kategoriach 
wiekowych i wszystkim 
udało się zdobyć po dwa 
medale. 

Złote medale: Patryk 
Kutyłowski (U-12, 55 kg), 
Jan Jaworski (U-14, 60 kg), 
Oliwia Hupert (U-14, +62 
kg), Kacper Wątkowski (U-
16, 55 kg).

Srebrne medale: Mar-
cel Marczewski (U-12, 50 kg), 
Eryk Osiński (U-14 i U-16, 50 
kg), Aleksander Dudek (U-
14, 66 kg), Maksymilian Ża-
kowski (U-16, 66 kg), Oliwia 
Hupert (U-16, 63 kg), Bartosz 
Ambroży (U-16, 60 kg), Jan Je-
siołowski (U-16, 55 kg).

Brązowe medale: Jacek 
Bargieł (U-12, 39 kg), Anie-
la Lipińska (U-12, 40 kg), Zu-
zanna Poświata (U-12, 34 kg), 

Kacper Gajda (U-14, 50 kg), 
Jan Jaworski (U-16, 60 kg).

IV miejsca: Marcel Wi-
lamowski (U-12, 50 kg), 
Grzegorz Romanowski (U-
12, 36 kg).

V miejsca: Amir Tako-
uchet (U-12, 33 kg), Oliwier 
Grzeszczak (U-16, 46 kg).

VII miejsca: Stanisław Li-
piński (U-12, 33 kg), Mateusz 
Martinek (U-14, 50 kg).

UKS „Siódemka”
Zawodnicy Uczniowskiego 
Klubu Sportowego „Siódem-
ka” Sochaczew wystartowali 
w dziesięcioosobowym skła-
dzie zdobywając siedem me-

dali: trzy złote, dwa srebr-
ne i dwa brązowe oraz jedno 
miejsce czwarte i trzy piąte 
miejsca. W klasyfi kacji me-
dalowej dziewcząt, w któ-
rej klub zdobył sześć meda-
li, zajął pierwsze miejsce, a 
w ogólnej klasyfi kacji meda-
lowej dziewcząt i chłopców 
miejsce szóste.

Złote medale: Olga 
Piechna (U-12, 64 kg), Do-
minika Markiewicz (U-14, 
44 kg), Paulina Chłystek 
(U-16, 70 kg).

Srebrne medale: Joanna 
Kisielewska (U-12, 28 kg), 
Dominika Markiewicz (U-
16, 44 kg).

Brązowe medale: Zofi a 
Chrost (U-12, 37 kg), Andrzej 
Kisielewski (U-16, 73 kg).

IV miejsce: Weronika 
Sylwestrzak (U-16, 63 kg).

V miejsca: Filip Kaź-
mierski (U-12, 55 kg), Hu-
bert Pietruszka (U-12, 33 
kg), Tymoteusz Wieczorek 
(U-14 i U-16, 60 kg).

Sochaczewskie 
Centrum Sportów Walki
Nie na ilość, lecz na jakość 
postawili trenerzy Socha-
czewskiego Centrum Spor-
tów Walki. Klub wystawił 
do turnieju czworo zawod-
ników, którzy wywalczy-
li dwa złote i dwa srebrne 
krążki. Pozwoliło to SCSW 
na znalezienie się w czołów-
ce klubów, występujących w 
turnieju, z największą efek-
tywnością punktową.

Złote medale: Roksana 
Wysocka (U-12, +64kg), Eryk 
Zdanowski (U-16, 50 kg).

Srebrne medale: Alek-
sander Fabiańczyk (U-12, 
39 kg), Konrad Zdanowski 
(U-12, 33 kg).

Międzynarodowa rywalizacja na tatami
W sobotę 8 grudnia w hali sportowej Szkoły Podstawowej nr 1 odbył się V Międzynarodowy Turniej Judo Dzieci 
i Młodzików, organizowany przez UKS Orkan-Judo Sochaczew. W zawodach wzięły udział reprezentacje trzech 
sochaczewskich klubów. Z naszego miasta rywalizowało łącznie 40 zawodników, którym udało się wywalczyć 28 medali.

W weekend 7-9 grudnia roze-
grano w Sochaczewie Między-
narodowe Mistrzostwa Polski 
Weteranów w Koszykówce. 
Organizatorem imprezy był 
trener sochaczewskiego Ba-
sketu – Adam Hilchen. W tur-
nieju głównym mężczyzn zwy-
ciężyli gospodarze zawodów 
WKS MOSiR Sochaczew.

W dwóch halach sportowych 
(MOSiR przy ul. Kusocińskie-
go i przy Szkole Podstawowej 
nr 4) rywalizowało w sumie 20 
drużyn – 12 męskich, pięć ko-
biecych i dodatkowo trzy mło-
dzieżowe. Do naszego miasta 
przyjechali koszykarze z Rosji, 
Ukrainy, Litwy, Łotwy, Biało-
rusi oraz Polski (Poznań, War-
szawa, Inowrocław, Lębork).

Podczas piątkowego uro-
czystego otwarcia turnieju 

odegrano hymny państwowe 
drużyn uczestniczących w ry-
walizacji. Dodatkowo laureatka 
wielu polskich i zagranicznych 
festiwali i konkursów Alek-
sandra Sędzielewska zaśpiewa-
ła utwór „I Bealive I Can Fly”, 
znany z animowanego fi lmu z 
Michaelem Jordanem - „Spa-
ce Jam”. Na otwarciu był obec-
ny również prezes Fundacji In-
stytutu Rozwoju Artystycznego 
Paweł Zagórski.

Na sochaczewskich parkie-
tach wystąpiło wiele koszykar-
skich gwiazd, grających przed 
laty na najwyższym światowym 
poziomie. Pojawiły się między 
innymi cztery złote medalistki 
mistrzostw Europy z 1999 roku 
– Katarzyna Dulnik, Katarzy-
na Szymańska-Lara, Dorota 
Sobczyńska (grały w drużynie 
Warszawy) oraz Ilona Jasnow-
ska (reprezentowała Poznań). W 
turnieju mężczyzn zagrali m.in. 

Witalij Saiko (olimpijczyk oraz 
fi nalista Euroligi) oraz Aleksan-
der Andriejew (jeszcze dwa lata 
temu grał w CSKA Moskwa).

Wiele emocji przyniósł 
zwłaszcza fi nał pań, w któ-
rym dopiero po dogrywce 
drużyna Warszawy wygrała 
z Poznaniem – 46:44. W spo-
tkaniu, którego stawką było 
pierwsze miejsce w turnieju 
mężczyzn, drużyna gospo-
darzy WKS MOSiR Basket 

Sochaczew pokonała zespół z 
Wilna – 55:44.

WKS MOSiR Sochaczew za-
grał w składzie: Adrian El Ward, 
Adam Hilchen, Michał Kraw-
czak, Michał Sokowić, Marcin 
Molga, Sławomir Skwarczyński, 
Marcin Majewski, Waldemar 
Kowalczyk, Zbigniew Mikuski, 
Łukasz Mąkolski, Paweł Jaskuła, 
Artiom Wójcicki, Tadeusz Grad, 
Henryk Liszewski.

Najlepszymi zawodnikami 
turnieju zostali Katarzyna Dul-
nik oraz Adrian El-Ward. 

Nagrody dla najlepszych 
„piątek” turnieju otrzymali: 

Panie: Kasia Dulnik, Eugeni-
ja Gustaitiene, Dorota Sobczyń-
ska, Aneta Borowicz, Liga Zalane.

Panowie: Adrian El-Ward, 
Michał Krawczak, Krzysztof 
Sałata, Rafał Mazurkiewicz, 
Darius Juknevicius.

Sześć krajów na sochaczewskich parkietach Smoczy weekend
15 i 16 grudnia hala MOSiR 
przy ul. Kusocińskiego na-
leżała do sochaczewskich 
Dragonów. W sobotę, w ra-
mach  zawodów  Young Dra-
gons III, rywalizowały dzieci 
i młodzież, w wieku 6-17 lat, 
. Gospodarze zawodów zdo-
byli 14 medali. Z kolei w nie-
dzielę odbyła się największa 
impreza w roku Amatorskiej 
Ligi MMA – mistrzostwa Pol-
ski seniorów w formule Full 
Contact. Więcej o tych wyda-
rzeniach w kolejnym numerze 
„Ziemi Sochaczewskiej”.
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Końcówka pierwszej rundy była 
bardzo intensywna. Zawod-
niczki Bronisława Gawrylczy-
ka zagrały trzy spotkania w pięć 
dni. Ping-pongowy maraton 
rozpoczął się od wyjazdu na Po-
morze, meczem z ligowym be-
niaminkiem z Gdańska. Pierw-
szy pojedynek pomiędzy Martą 
Krajewską i Julią Ślązak był bar-
dzo zacięty. Pierwszy set zakoń-
czył się po grze na przewagi wy-
graną zawodniczki gospodarzy. 
Dwie kolejne partie wygrała te-
nisistka SKTS. Julia nie wyko-
rzystała jednak prowadzenia i 
uległa rywalce po piątym secie. 
W drugiej grze Lin Gui zdo-
łała urwać tylko jednego seta 
Agnieszce Kaczmarek i gdańsz-
czanki podwyższyły prowa-
dzenie. W trzecim pojedynku 
zmierzyły się juniorki. Osiem-
nastoletnia Aleksandra Wojt-
czak musiała uznać wyższość, 
o rok od niej młodszej Mai Mi-
klaszewskiej, która pokonała ją 
w trzech setach.

We wtorek 11 grud-
nia SKTS podejmował w hali 
MOSiR przy ul. Kusocińskie-
go drużynę Bronowianki Kra-
ków. Spotkanie rozpoczęło się 
z 50-minutowym opóźnie-
niem. Powodem był brak ocze-
kiwanej, niewidzianej od daw-
na, zawodniczki SKTS - Agaty 
Pastor-Gołdy, która utknęła w 
korku w drodze do Sochacze-

wa. Ostatecznie mecz rozpoczął 
się a do sędziowskiego proto-
kołu jako trzecia zawodniczka 
wpisana została Aleksandra 
Wojtczak. W pierwszym starciu 
Brazylijka Lin Gui dość łatwo w 
trzech setach pokonała Domi-
nikę Wołowiec. Niestety był to 
jedyny „duży punkt” dla zespo-
łu gospodarzy. W drugiej grze 
Julia Ślązak wygrała pierwsze-

go seta z liderką Małopolskie-
go zespołu Pao-Wen Tsui, jed-
nak uległa w trzech następnych 
partiach. Aleksandra Wojt-
czak zakończyła grę z Karoli-
ną Pęk po trzech setach, zdoby-
wając w całym pojedynku tylko 
14 „oczek”. Starcie pomiędzy 
Lin Gui a Pao-Wen Tsui mia-
ło podobny scenariusz do wy-
stępu Julii Ślązak. Zawodniczka 

SKTS wygrała pierwszego seta, 
by przegrać z rywalką po czte-
rech partiach. 

Następnego dnia, w środę 
12 grudnia, do naszego miasta 
przyjechały wrocławskie „aka-
demiczki”. To bardzo moc-
na drużyna, zajmująca drugie 
miejsce w tabeli Ekstraklasy 
Kobiet. Dwa pierwsze pojedyn-
ki wygrały z sochaczewskimi 
tenisistkami do zera (w drugiej 
grze zadebiutowała w tym se-
zonie Agata Pastor-Gołda). W 
trzecim starciu Julia Ślązak pró-
bowała nawiązać walkę z Kata-
rzyną Węgrzyn i starała się od-
wrócić losy spotkania. Po pięciu 
setach to jednak zawodniczka z 
Dolnego Śląska odchodziła od 
stołu z podniesioną głową.

Sochaczewski Klub Teni-
sa Stołowego zakończył rundę 
jesienną na szóstym miejscu w 
tabeli Ekstraklasy Kobiet. Trzy 
ostatnie porażki zdecydowanie 
zmniejszyły szanse na awans 
wiosną do najlepszej czwórki i 
tym samym walki o medale mi-
strzostw Polski. Co się dzieje z 
Katarzyną Grzybowską-Franc? 
Zapytany o to menadżer SKTS, 
Bronisław Gawrylczyk odpo-
wiedział krótko – „kontuzja” – 
nie zdradzając więcej żadnych 
szczegółów. Kibice czekają na 
ofi cjalne oświadczenie klubu 
w sprawie nieobecności liderki 
drużyny. 

TENIS STOŁOWY RUGBY

SIATKÓWKA

Bez Katarzyny 
porażki drużyny
Nieobecność Katarzyny Grzybowskiej-Franc sprawiła, że Sochaczewski Klub 
Tenisa Stołowego przegrał trzy ostatnie mecze ligowe w rundzie jesiennej. 
Brak liderki drużyny tłumaczony jest enigmatycznie – kontuzją.

MRKS Gdańsk – SKTS Sochaczew 3:0
Marta Krajewska – Julia Ślązak 3:2 (15:13, 8:11, 4:11, 11:6, 11:9)

Agnieszka Kaczmarek – Lin Gui 3:1 (11:9, 11:8, 9:11, 11:5)
Maja Miklaszewska – Aleksandra Wojtczak 3:0 (11:7, 11:9, 11:3)

SKTS Sochaczew – KS Bronowianka Kraków 1:3
Lin Gui – Dominika Wołowiec 3:0 (11:8, 11:5, 11:6)

Julia Ślązak – Pao-Wen Tsui 1:3 (11:6, 3:11, 7:11, 4:11)
Aleksandra Wojtczak – Karolina Pęk 0:3 (4:11, 4:11, 6:11)

Lin Gui - Pao-Wen Tsui 1:3 (11:6, 6:11, 9:11, 5:11)

SKTS Sochaczew – KU AZS UE Wrocław 0:3
Lin Gui - Junqiu Xie 0:3 (6:11, 6:11, 7:11)

Agata Pastor-Gołda – Natalia Bajor 0:3 (9:11, 3:11, 4:11)
Julia Ślązak – Katarzyna Węgrzyn 2:3 (10:12, 11:8, 7:11, 11:9, 6:11)

W piątkowy wieczór, 14 
grudnia, sochaczewska ro-
dzina rugby spotkała się w 
hali MOSiR przy ul. Kuso-
cińskiego na wspólnej wi-
gilii. Na trybunach zasiedli 
przedstawiciele wszystkich 
drużyn, od żaków po old-
boyów. 

Byli i obecni zawodnicy, ich 
przyjaciele i rodziny wspól-
nie połamali się opłatkiem. 
„Chleb” poświecił ks. dzie-

kan Piotr Żądło. W spotka-
niu wziął udział były kapi-
tan drużyny – burmistrz 
Piotr Osiecki. Przybyli licz-
nie także samorządowcy z 
miasta i powiatu. Powitał 
ich prezes RCO – Mieczy-
sław Głuchowski. 

Była ogromna choinka, 
św. Mikołaj z górą prezen-
tów oraz wspólne kolędo-
wanie. O oprawę muzyczną 
zadbał lider zespołu Classic, 
Mariusz Winnicki.

Wigilia rugbistów

VII kolejka (9.12)
Teresin – KS Piast Feliksów 1:3 
(15:25, 25:16, 21:25, 17:25)

MVP: Artur Rokicki (KS Piast Feliksów)
UKS Siatkarz Stare Babice – Wolne Elektrony 3:0 
(25:15, 25:18, 25:21)

MVP: Paweł Zackiewicz (UKS Siatkarz Stare Babice)
ZSR CKU Sochaczew - Volley Team Zjednoczeni 
Bulkowo 1:3 (28:26, 23:25, 23:25, 16:25)

MVP: Dominik Chojnacki (Volley Team Zjednoczeni Bulkowo)
SRS Most Wyszogród – Volley Sochaczew 3:1 
(25:15, 23:25, 25:21, 25:23) 

MVP: Radosław Pachelski (SRS Most Wyszogród)
VIII kolejka (15.12)
Volley Team Zjednoczeni Bulkowo 
– SRS Most Wyszogród 0:3 (22:25, 23:25, 18:25)

MVP: Marcin Błaszczyk (SRS Most Wyszogród)

Wolne Elektrony – ZSR CKU Sochaczew 0:3 vo
KS Piast Feliksów – UKS Siatkarz Stare Babice 1:3 
(25:22, 19:25, 17:25, 10:25)

MVP: Michał Góralski (GOSiR Babice)

Tabela po VIIII kolejce

1. UKS Siatkarz Stare Babice 20:6 18
2. Volley Team Płock 16:5 15
3. Zjednoczeni Bulkowo 15:13 12
4. SRS Most Wyszogród 13:14 11
5 Wolne Elektrony 13:14 11
6. KS Piast Feliksów 11:16 8
7. Teresin 10:15 6
8. ZSR CKU Sochaczew 9:16 6
9. Volley Sochaczew 9:17 6

Wyniki ALPS

Samorządowy wicemistrz
W dniach od 7 do 9 grudnia w Starych Babicach odbyły się XIII Ha-
lowe Mistrzostwa Polski Samorządowców w Tenisa. Wziął w nich 
udział sochaczewski radny miejski, Sławomir Dorywalski. W tur-
nieju singlowym rywalizowało ponad 50 zawodników. Sławomir 
Dorywalski startował w kategorii wiekowej 45-55 lat, broniąc mi-
strzowskiego tytułu sprzed roku. Niestety, nie udało się. W fi nale 
przegrał z Bogdanem Latanowiczem z Leszna. Sochaczewski radny 
wystąpił też w turnieju deblowym, grając w parze z Dariuszem Sę-
kielem z Dęblina. Grę podwójną zakończyli na ćwierćfi nale. 

TENIS

PIŁKA NOŻNA

Drużyna Fast-Service zwy-
ciężyła w drugim Halowym 
Turnieju Piłki Nożnej o Pu-
char Burmistrza Sochaczewa. 
Zawody rozegrano w sobotę 
8 grudnia w hali sportowej 
Szkoły Podstawowej nr 6.

Do turnieju zgłosiło się 12 ze-
społów. W pierwszej fazie ekipy 
rywalizowały w czterech gru-

pach. Zwycięzcy awansowali 
do półfi nałów. Drużyna Fast-
-Service pokonała w fi nale eki-
pę Ark–Polu 2:0. W meczu o 
trzecie miejsce „Wybrzeże klat-
ki schodowej” wygrało z „Po-
ltynk desing” 4:0. Sędzią zawo-
dów był Michał Dziepak.

Tytuł najlepszego strzelca 
i zawodnika turnieju przypadł 
jednemu zawodnikowi, został 

nim Adrian Binienda z Fast–
Service. Najlepszym bramka-
rzem wybrano Artura Prę-
gowskiego z Ark–Polu. Główną 
nagrodę ufundowała Pizzeria 
Da Grasso, nagrody indywidu-
alne Bartosz Barber Shop oraz 
Tęczowy Ogród.

Skład zwycięskiej drużyny 
Fast-Service: Adrian Binienda, 
Dominik Popławski, Michał 

Nowakowski, Łukasz Piórkow-
ski, Michał Kowalski, Adrian 
Tomczyk.

Kolejność turnieju: 1. Fast-
-Service, 2. Ark-Pol, 3. Wybrze-
że klaki schodowej, 4. Poltynk 
desing, 5. Viktoria Błonie, 6. 
Drużyna Świniaka, 7. Dzikie 
kaczki, 8. RFK 2, 9. RFK, 10. 
Walkower, 11. Diakon, 12. Laga 
United.

Dwanaście drużyn w drugim halowym turnieju
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Gościem honorowym spo-
tkania szkolnego środowi-
ska powiatu sochaczewskie-
go był Piotr Małachowski, 
polski lekkoatleta specja-
lizujący się w rzucie dys-
kiem. Trzykrotny uczestnik 
igrzysk olimpijskich, zdo-
był srebrny medal w 2008 
w Pekinie oraz w 2016 w 
Rio de Janeiro. Stawał na 
podium mistrzostw świa-
ta oraz Europy. Dziewięcio-
krotnie ustanawiał rekord 
Polski, wielokrotny meda-
lista mistrzostw Polski se-
niorów. Dyskobol wręczał 
nagrody dla wyróżnionych 
szkół, uczniów i nauczycie-
li. O swojej karierze i spor-
towych planach rozmawiał 
z prowadzącym imprezę 
Marcinem Odolczykiem, 
rzecznikiem starostwa po-
wiatowego. 

Imprezę uatrakcyjni-
ły dwa występy cheerle-
aderek z „Osiemdziesiątki” 
oraz występ Anity Znami-
rowskiej, która zaśpiewa-
ła „We are the Champions” 
grupy Queen. Nie zabra-
kło także elementu eduka-
cyjnego. Nauczycielka wy-
chowania fi zycznego Iwona 
Pakulska zaprezentowała 
sylwetki dwudziestu najlep-
szych polskich sportowców 
XX wieku.

Pod su mowa n ia    w y-
ników szkół dokonał se-
kretarz SZS, Zenon Grąb-
czewski. Natomiast starosta 
Jolanta Gonta nie ukrywała 
radości z osiągniętych suk-
cesów młodych mieszkań-
ców powiatu.

-    G r a t u lu j ę    ś w i e t-
nych wyników zarówno 
młodszym, jak i starszym 
uczniom oraz ich opieku-
nom i trenerom. Sport inte-
gruje, jednoczy, pozytywnie 
wpływa na zdrowie, ale też 

kształtuje charaktery. Życzę 
młodym sportowcom ko-
lejnych medalowych osią-
gnięć, nauczycielom dal-
szych sukcesów w  pracy, a 
organizatorom zawodów 
dziękuję za świetną pracę 
– mówiła starosta Jolanta 
Gonta – Pamiętam wiosen-
ne Igrzyska Mazowieckie, 
które odbyły się na naszym 
terenie. Organizacja biegów 
przełajowych w Kamionie 
była na najwyższym pozio-
mie, co podkreślało wie-
lu gości z całego wojewódz-
twa, to również jest powód 
do dumy – dodała. 

W uroczystości zakoń-
czenia oraz inauguracji 
szkolnego roku sportowe-
go uczestniczyli też m.in.: 
Łukasz Gołębiowski - rad-
ny sejmiku mazowieckiego, 
Tadeusz Głuchowski - wice-
starosta sochaczewski, Jan 
Kraśniewski - wójt gminy 
Iłów, Urszula Opasiak - dy-
rektor Powiatowego Zespo-
łu Edukacji i Julia Jaku-
bowska - dyrektor Zespołu 
Szkół Centrum Kształcenia 
Praktycznego. Nie zabrakło 
również radnych powiato-

wych i miejskich, dyrekto-
rów szkół i placówek oświa-
towych oraz działaczy 
ośrodków i klubów sporto-
wych, zawodników, trene-
rów i nauczycieli wychowa-
nia fi zycznego. 

Najważniejsze wyniki 
ubiegłorocznej klasyfi kacji 
w ramach współzawodnic-
twa w  Powiatowych Igrzy-
skach Młodzieży Szkolnej 
(wyróżniono sześć najlep-

szych szkół w trzech kate-
goriach):

Szkoły podstawowe – 

„dzieci”: 1. SP nr 4, 2. SP w 
Teresinie, 3. SP nr 3, 4. SP nr 
7, 5. SP w Kozłowie Bisku-
pim, 6. SP nr 2.

Szkoły podstawowe – 

„młodzież”: 1. SP nr 7, 2. SP 
w Rybnie, 3. SP w Młodzie-
szynie, 4. SP w Teresinie, 5. 
SP w Iłowie, 6. SP w Kozło-
wie Biskupim.

Szkoły ponadpodsta-

wowe: 1. Zespół Szkół Cen-
trum Kształcenia Prak-
tycznego, 2. Zespół Szkół 
Ogólnokształcących, 3. Ze-
spół Szkół Rolnicze Cen-
trum Kształcenia Ustawicz-
nego, 4. Zespół Szkół im. 
J. Iwaszkiewicza, 5. Zespół 
Szkół w Teresinie. 

Wyróżniono też nauczy-
cieli i opiekunów za udział 
w XX Mazowieckich Igrzy-
skach Młodzieży Szkolnej 
(Sochaczew–Płock). Nagro-
dy otrzymali: 

Maciej Starus (SP w Te-
resinie) – IV miejsce w  pił-
ce ręcznej chłopców, 

Dariusz Górski (SP nr 
3) - VI miejsce w piłce ręcz-
nej chłopców, 

Tomasz Malesa (SP nr 
4) - VII miejsce w czwórbo-
ju lekkoatletycznym chłop-
ców, 

Bartosz Targaszewski 
(SP nr 4) – VIII miejsce w 
sztafetowych biegach prze-
łajowych chłopców, Ma-

rzena Cichy (SP w Mło-
dzieszynie) – IV miejsce w 
badmintonie chłopców.

Wśród medalistów XX 
mazowieckich igrzysk zna-
leźli się następujący zawod-
nicy, ich trenerzy i  opieku-
nowie:

ZSO: III miejsce w szta-
fetowych biegach przełajo-
wych 10 x 800 m: Dagmara 
Cybulska, Klaudia Cybul-
ska, Julia Dragańska, We-
ronika Ambroży, Agniesz-
ka Gołębiowska, Alicja 
Kądziela, Sandra Kobierec-
ka, Aleksandra Pietruszka, 
Magdalena Sot, Karolina 
Tomaszewska; nagrody in-
dywidualne: I miejsce Dag-
mara Cybulska, II miejsce 
Klaudia Cybulska. Opieku-
nem zawodniczek jest Elena 
Osińska.

ZS CKP: I miejsce w 
drużynowym turnieju te-
nisa stołowego dziewcząt: 
Aleksandra Panek i Alek-
sandra Paruszewska, opie-
kun Jakub Seklecki.  

ZS RCKU: I miejsce w 
drużynowym turnieju bad-
mintona dziewcząt i chłop-
ców: Sandra Kłak i Patrycja 
Kobla oraz Maciej Cieplak 
i Radosław Kowalski, opie-
kunem drużyn jest Beata 
Przyłucka. 

SP w Młodzieszynie: I 
miejsce w biegu na 400 m 
- Kamil Żakowski, trener 
Andrzej Andryszczyk (UKS 
Filipides Teresin).

SP nr 7: III miejsce w 
biegu na 100 m - Michał Gą-
sior – opiekun Tomasz Po-
nieważ.

I ndy w idu a l ne   bieg i 
przełajowe: II miejsce - Kac-
per Zygmunciak (SP nr 1), 
III miejsce Kamila Nowak 
(SP w Rybnie), III miejsce - 
Mateusz Zaręba (ZS im. J. 
Iwaszkiewicza),   trenerem 
wymienionych   zawodni-
ków jest Zenon Grąbczew-
ski (OKS SKRA Warszawa). 

Wyróżnienia Warszaw-
sko-Mazowieckiego   SZS 
przyznano także Elenie 
Osińskiej (ZSO), Jakubowi 
Sekleckiemu (ZS CKP), Pio-
trowi Piotrowskiemu (SP w 
Iłowie) i Radosławowi Ju-
rzykowi (SP w Budkach 
Piaseckich). Ponadto na-
grodzono sochaczewskie-
go „Chopina” za zajęcie I 
miejsca w XX Mazowiec-
kich Igrzyskach Młodzie-
ży Szkolnej w drużyno-
wych biegach przełajowych 
dziewcząt, a także „Iwasz-
kiewicza” za zajęcie w tych 
prestiżowych zawodach II 
miejsca wśród chłopców. 

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Rok szkolnej rywalizacji sportowej
Wśród szkół podstawowych w kategorii dzieci sochaczewska „czwórka”, wśród młodzieży Szkoła Podstawowa nr 7, 
zaś wśród szkół ponadpodstawowych – „Osiemdziesiątka”. To zwycięzcy w klasyfi kacji Szkolnego Związku Sportowego 
w sezonie 2017/2018. Uroczystość podsumowująca ubiegłoroczną rywalizację i jednocześnie inaugurująca kolejny 
rok sportowych zmagań między szkołami odbyła się w piątek 30 listopada w ZS CKP.
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